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Uvodne napomene  

Razlozi za monitoring 

 

Transparentnost Srbija pratila je aktivnosti javnih funkcionera tokom izbornih kampanja 2012.1 i 

20142. godine. U oba slučaja nedvosmisleno smo utvrdili da javni funkcioneri u predizbornom periodu 

značajno povedaju intenzitet aktivnosti koje su povezane sa kampanjom ali se, međutim, 

predstavljaju kao „redovne". Takve aktivnosti nazvali smo „promotivne aktivnosti"3. Na izborima 

2014. godine utvrdili smo, za uzorak od posmatranih 27 funkcionera, da je broj promotivnih 

aktivnosti tokom šest nedelja kampanje uvedan u odnosu na šest nedelja godinu dana ranije (isti 

period u neizbornoj godini) 8,5 puta. 

O ovim aktivnostima mediji izveštavaju u informativnom programu, van blokova namenjenih za 

stranačku promociju. Ovaj oblik izborne propagande nije obuhvaden propisima koji uređuju pristup 

učesnika izbora medijima (npr. ravnomerno predstavljanje izbornih lista). Pošto zakonski nema 

tretman predizborne propagande, pojavljivanje državno-stranačkih lidera u informativnom programu 

ne ulazi ni u prikaz troškova izborne kampanje niti podleže kontroli finansijskih izveštaja političkih 

subjekata. S druge strane, takva promocija nesumnjivo vredi značajno više nego otvorena 

propaganda, kako zbog toga što se plasira u kontekstu „objektivnog izveštavanja“, tako i zbog 

činjenice da je gledanost informativnog programa daleko veda nego gledanost reklama.    

Posle izbora 2012. i 2014. Transparentnost – Srbija je pozvala da se ova oblast reguliše propisima - 

usvajanjem zakona koji bi regulisao dozvoljene aktivnosti državnih organa i funkcionera tokom 

izborne kampanje, ili propisima REM-a kojim bi se uredilo ili preporučilo na koji način mediji treba ili 

smeju da izveštavaju o takvim aktivnostima. To se nije desilo. Takođe, Nadzorni odbor čije postojanje 

predviđa Zakon o izboru narodnih poslanika (član 99) ni ovog puta nije formiran. U odsustvu jasnih 

nadležnosti drugih organa, upravo to telo bi moglo da ukaže na ovaj aspekt kampanje i odnos 

funkcionera, promotivnih  aktivnosti i medija. 

Transparentnost Srbija se zbog toga odlučila da i u ovom izbornom ciklusu prati aktivnosti državnih 

funkcionera, odnosno „funkcionersku kampanju".  

                                                           
1
 http://www.transparentnost.org.rs/images/stories/materijali/Finansiranje%20kampanje%202012.pdf  

2
http://www.transparentnost.org.rs/images/stories/materijali/13062014/Aktivnosti%20javnih%20funkcionera

%20tokom%20kampanje%20za%20izbore%202014,%2013.06.2014.pdf  
3
 Kakav je značaj promotivnih aktivnosti u kontekstu preizborne kampanje svedoči izjava lokalnog funkcionera 

Srpske napredne stranke Miroslava Čučkovida da je izborna lista te stranke „odnela ubedljivu pobedu u svim 
naseljima i selima Obrenovca" jer su „građani prepoznali dobru politiku", a „ključni momenat bio je kamen 
temeljac za fabriku 'Mei Ta' u Bariču". 
http://www.b92.net/info/vesti/index.php?yyyy=2016&mm=05&dd=01&nav_category=11&nav_id=1126382  
 

http://www.transparentnost.org.rs/images/stories/materijali/Finansiranje%20kampanje%202012.pdf
http://www.transparentnost.org.rs/images/stories/materijali/13062014/Aktivnosti%20javnih%20funkcionera%20tokom%20kampanje%20za%20izbore%202014,%2013.06.2014.pdf
http://www.transparentnost.org.rs/images/stories/materijali/13062014/Aktivnosti%20javnih%20funkcionera%20tokom%20kampanje%20za%20izbore%202014,%2013.06.2014.pdf
http://www.b92.net/info/vesti/index.php?yyyy=2016&mm=05&dd=01&nav_category=11&nav_id=1126382
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Metodologija i uzorak 

 

Kao izvor informacija o aktivnostima funkcionera poslužile su najave novinske agencije Beta4, najave i 

izveštaji na zvaničnim internet prezentacijama državnih organa i izveštaji medija o predizbornim 

aktivnostima i o aktivnostima funkcionera.  

Posmatrano je slededih 28 funkcionera: predsednik republike Tomislav Nikolid, predsednica Narodne 

skupštine Maja Gojkovid, predsednik Vlade Srbije Aleksandar Vučid, prvi potpredsednik Vlade i 

ministar spoljnih poslova Ivica Dačid, potpredsednik Vlade i ministarka građevinarstva, saobradaja i 

infrastrukture Zorana Mihajlovid, potpredsednik Vlade i ministar trgovine, turizma i telekomunikacija 

Rasim Ljajid, ministar privrede Željko Sertid, ministarka poljoprivrede i zaštite životne sredine Snežana 

Bogosavljevid-Boškovid, ministar rudarstva i energetike Aleksandar Antid, ministar pravde Nikola 

Selakovid, ministar unutrašnjih poslova Nebojša Stefanovid, ministar zdravlja Zlatibor Lončar, ministar 

za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Aleksandar Vulin, ministar omladine i sporta Vanja 

Udovičid, ministarka bez portfelja zadužen za evropske integracije Jadranka Joksimovid, ministar bez 

portfelja zadužen za vanredne situacije Velimir Ilid, direktor Kancelarije za Kosovo i Metohiju Marko 

Đurid, predsednik Pokrajinske vlade Bojan Pajtid, potpredsednik Pokrajinske vlade i pokrajinski 

sekretar za privredu, zapošljavanje i ravnopravnost polova Miroslav Vasin, pokrajinska sekretarka za 

zdravstvo, socijalnu politiku i demografiju Vesna Kopitovid, direktor JP Pošta Srbije Milan Krkobabid, 

direktor JP Srbijagas Dušan Bajatovid, gradonačelnik Beograda Siniša Mali, gradski menadžer 

Beograda Goran Vesid, predsednik gradske opštine Čukarica Srđan Kolarid, predsednik Privremenog 

organa gradske opštine Zemun Dejan Matid, predsednik gradske opštine Palilula Stojan Nikolid, 

predsednik gradske opštine Zvezdara Edip Šerifov.  

Pradene su aktivnosti u slededih pet kategorija:  

1. Promotivne aktivnosti  (posete firmama, školama, bolnicama, sudovima, otvaranje fabrika, 

gradilišta, sajmova, potpisivanja ugovora i memoranduma o izgradnji i ulaganju, stipendiranju, 

predstavljanje planova izgradnje, uručenje stipendija, pomodi i poklona, razgovor sa građanima, 

radnicima) 

2. Aktivnosti u inostranstvu  

3. Sastanci u kabinetu (sa domadim i stranim zvaničnicima, sportistima i sl.) 

4. Sastanci na terenu (sa domadim zvaničnicima, kao što su sastanci sa predstavnicima lokalnih 

samouprava i sl.)  

5. Manifestacije (konferencije, skupovi, okrugli stolovi, svečane akademije, obeležavanja značajnih 

datuma)  

 

                                                           
4 Novinska agencija Beta besplatno je ustupila Transparentnosti Srbija pristup servisu i najave događaja i time 
značajno pomogla monitoring  u ovoj oblasti. TS zbog toga izražava zahvalnost agenciji Beta.  
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Posete funkcionera jednom mestu, tokom kojih su imali više promotivnih aktivnosti (npr. poseta školi 

i fabrici u istom mestu) tretirani su kao jedan promotivni događaj, s obzirom na to da su i mediji sa 

takvih događaja uglavnom imali jedan izveštaj. Na „turnejama", tokom kojih su organizovane 

promotivne aktivnosti u više opština u jednom danu, svaka opština je računata kao jedna aktivnost, 

jer je, pored izveštaja nacionalnih medija (koji su možda  prenosili samo jednu vest), u obzir uzeto i 

izveštavanje lokalnih medija, odnosno uticaj ovih aktivnosti i na lokalnu kampanju. Putovanja 

zvaničnika u inostranstvo računata su kao jedna aktivnost, bez obzira na trajanje posete i broj 

sastanaka. Samo pasivno prisustvo pojedinih zvaničnika na manifestacijama ili promotivnim 

aktivnostima nije računato kao aktivnost (npr. prisustvo ministra svečanom otvaranju fabrike na 

kojem govori isključivo premijer ili prisustvo svečanoj akademiji, na kojoj se ne obrada prisutnima). 

Nisu uzete u računicu redovne aktivnosti (sednice vlade, gradskog veda i sl.) kao ni stranačke 

aktivnosti, koje su kao takve najavljene i realizovane. Stranačke aktivnosti koje su kombinovane sa 

aktivnostima funkcionera jesu, međutim, posmatrane i analizirane u posebnom delu ovog izveštaja.  

Treba takođe ukazati da su i neke aktivnosti iz kategorije 3 i 5 imale karakter promotivnih (sastanci sa 

sportistima koji su osvajali odličja, govori na manifestacijma u kojima su obedavani bududi dobri 

rezultati i sl.), ali se Transparentnost-Srbija držala utvrđene metodologije i nije ih uračunala u zbir 

promotivnih aktivnosti. 

Analiziran je period kampanje (i izborne tišine) od šest nedelja u 2016. (od 14. marta zaključno sa 24. 

aprilom). Taj uzorak smo uporedili sa istim vremenskim periodom prethodne godine od ponedeljka 

16. marta do nedelje 26. aprila. Takođe, posmatrana je aktivnost funkcionera u periodu od tri nedelje 

posle izbora (od 25. aprila do 15. maja 2016. godine), kako bismo utvrdili da li je eventualna 

povedana aktivnost pre 24. aprila bila posledica činjenice da je, bez obzira na održavanje izbora, bilo 

neophodno obaviti ogroman broj tekudih poslova ili je to bio samo deo političke promocije.  

Širi kontekst istraživanja 

 

Ovo istraživanje predstavlja deo aktivnosti Transparentnosti-Srbija u okviru projekta „Monitoring 

finansiranja izborne kampanje 2016."5, ali i deo širih napora Transparentnosti-Srbije za unapređenje 

pravnog okvira i prakse finansiranja političkih subjekata i borbe protiv korupcije uopšte.  

  

                                                           
5 Projekat je omogućen uz podršku Fondacije za otvoreno društvo, Srbija.  Za sadržaj nalaza odgovorni su autori i oni ne 
moraju nužno odražavati stavove Fondacije.  
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Glavni nalazi 

Povedanje aktivnosti funkcionera u doba kampanje 

 

Zbirno za sve funkcionere, broj promotivnih aktivnosti je gotovo tri puta vedi (195%) u odnosu na 

isti period 2015. godine. Tokom šest nedelja 2015. godine bilo je 148, a tokom šest nedelja 2016. 

godine 436 promotivnih aktivnosti. 

Istovremeno je za oko 20% smanjen broj ostalih aktivnosti (kategorije 2-5: putovanja u inostranstvo, 

sastanci u kabinetu, manifestacije), tako da je ukupan broj aktivnosti porastao sa 413 tokom 

posmatranog perioda u 2015. na 651 u 2016. godini. To je rast od 58%, odnosno 1,6 puta. 

Specifičnost ovog monitoringa jeste činjenica da su pojedini članovi Vlade praktično ved posle izbora 

2014. godine otpočeli novi „predizborni ciklus", sa neouobičajeno velikim brojem promotivnih 

aktivnosti. Efekti tih aktivnosti zahtevali bi posebnu, opsežnu, studiju, koja bi morala da uključi i 

analizu onoga šta je zaista dužnost ili obaveza ministra, potpredsednika ili predsednika Vlade. Kada se 

uporedi broj aktivnosti (promotivnih i ostalih) po izbornim i neizbornim godinama od 2013. do danas 

(tabela u prilogu „Poređenje od 2013 do 2016") vidi se da su četiri člana Vlade (Vučid, Mihajlovid, 

Udovičid i naročito Vulin), kao i gradski funkcioneri Mali i Vesid, posle kampanje za izbore 2014. 

zadržali relativno visok nivo promotivnih aktivnosti u 2015 (višestruko uvedan u odnosu na takođe 

neizbornu 2013. godinu), ali je taj broj dodatno uvedan u kampanji za izbore 2016. godine. 

Najviše promotivnih aktivnosti u ovih 39 dana kampanje (i tri dana posle kampanje, jer su aktivnosti 

funkcionera nastavljene) imali su gradonačelnik Beograda Siniša Mali - 62 i gradski menadžer Goran 

Vesid  - 60.  U 2015. su u istom periodu imali 18, odnosno 17 promotivnih aktivnosti. 

Gradski funkcioneri su druga specifičnost ovog monitoringa. U Beogradu su izbori za odbornike 

Skupštine grada održani 2014. godine i ove godine nisu raspisani vanredni izbori. Gradski funkcioneri 

su i pored toga bili izuzetno „predizborno-promotivno" aktivni. Oni su se u najvedem broju slučajeva 

na tim promotivnim aktivnostima pojavljivali u društvu kandidata SNS za odbornike skupština 

gradskih opština (odnosno kandidata za predsednike gradskih opština). Pri tome nije bila reč o 

stranačkim promocijama ved o navodnim aktivnostima gradskih funkcionera u kojima su im drugi 

gradski ili lokalni funkcioneri pravili društvo. Tako su se na promotivnim aktivnostima na području GO 

Palilula pojavljivali sa „gradskim odbornikom" Aleksandrom Jovičidem, koji je ustvari bio prvi na listi 

SNS na Paliluli, a na opštini Vračar sa ministrom pravde i direktorom Kancelarije za Kosovo i Metohiju, 

koji su bili kandidati SNS za odbornike u toj opštini. U gradskim opštinama u kojima je SNS bila na 

vlasti pojavljivali su se najčešde sa predsednicima opština, odnosno predsednicima privremenih 

organa.  

Pored Vesida i Malog, veliki broj promotivni aktivnosti imali su i: ministar Aleksandar Vulin 38, 

predsednik opštine Zemun (predsednik privremenog organa) Dejan Matid (32), ministarka Snežana 

Bogosavljevid Boškovid (23) i po 20 su imali premijer Aleksandar Vučid i ministri Zorana Mihajlovid i 

Vanja Udovičid. Predsednik opštine Čukarica Srđan Kolarid imao je 19. 
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šest sedmica mart-april 2015. godine  šest sedmica mart-april 2016. godine  

Promotivne aktivnosti: 

Mali   18     62      

Vesid  17     60      

Vulin  19     38      

Vučid    10     20      

Bogosavljevid 12     23      

Dejan Matid 4     32      

Bojan Pajtid 4     16      

 

Najmanje promotivnih aktivnosti u posmatranom uzorku imali su predsednik Tomislav Nikolid (1),  

ministarka Jadranka Joksimovid i direktor JP Srbijagas Dušan Bajatovid (po 2) i predsednica 

parlamenta Maja Gojkovid, ministar Ivica Dačid i predsednik opštine Zvezdara Edip Šerifov (po 3). 

Što se tiče pokrajinskih funkcionera, predsednik pokrajinske vlade Bojan Pajtid je imao 16, Miroslav 

Vasin 11. Vasin beleži najvedi procentualni rast broja promotivnih aktivnosti jer je u ovoj kampanji 

promovisan kao kandidat DS za pokrajinskog premijera i intenzivirao je funkcionersku kampanju, dok 

se 2015. gotovo uopšte nije pojavljivao na promotivnim aktivnostima (samo jedna u posmatranih šest 

sedmica). 

Što se tiče ukupnog broja aktivnosti (svih pet kategorija), poredak je sličan: Siniša Mali 77, Goran 

Vesid 69, Aleksandar Vulin 54, Aleksandar Vučid 50, Dejan Matid 41, Zorana Mihajlovid 34, Snežana 

Bogosavljevid 32. 

Posle izbora, broj aktivnosti je, kao i 2014. godine značajno smanjen. Od 13 funkcionera koji su imali 

značajniji broj promotivnih aktivnosti pre izbora (više od 10), njih sedmoro su posle izbora imali pad 

između 80 i 100% (čak četvoro u tri nedelje posle izbora nisu imali ni jednu promotivnu aktivnost), 

petoro su imali smanjenje između 50 i 79%, a samo jedan funkcioner je zadržao relativno visok broj 

promotivnih aktivnosti, sa padom od 21%. 

U šest nedelja pre izbora svih 28 funkcionera zbirno su imali 438 promotivnih aktivnost, a u tri 

nedelje posle izbora 50, što je, uz korekciju zbog dužine perioda posmatranja, smanjenje od 77%. 

Smanjen je i broj ostalih, redovnih, aktivnosti.  Pre izbora bilo ih je 215, a posle izbora 85 (sa 

korekcijom zbog dužine perioda posmatranja 170). 
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PRE IZBORA      POSLE IZBORA 

Ukupno aktivnosti: 

Mali   77     11 (sa korekcijom 22) 

Vesid  69     7 (sa korekcijom 14) 

Vulin  54     26 (sa korekcijom 52) 

Vučid    50     17 (sa korekcijom 34) 

Bogosavljevid 32     3 (sa korekcijom 6) 

Promotivne aktivnosti: 

Mali   62     7 (sa korekcijom 14) 

Vesid  60     3 (sa korekcijom 6) 

Vulin  38     15 (sa korekcijom 30) 

Vučid    20     4 (sa korekcijom 8) 

Bogosavljevid 23     0 

Dejan Matid 32     3 (sa korekcijom 6) 

Bojan Pajtid 16     0 

Na osnovu ovih podataka, može se zaključiti da su funkcioneri koristili funkcije za potrebe promocije 

u kampanji, kako bi obezbedili dodatno pojavljivanje u informativnim emisijama, van predizbornih 

blokova. Da nije reč o redovnim aktivnostima čije je održavanje koincidiralo sa izborima, svedoči 

činjenica da su promotivne aktivnosti u najvedoj meri zamrle u nedeljama posle izbora (sa jednim 

izuzetkom), pa čak i kod onih funkcionera koji ostaju na svojim funkcijama bez obzira na izbore 

(gradski funkcioneri), ili čiji je ostanak na funkciji izvestan (premijer).  

Kao što je pomenuto, jedini izuzetak je ministar Vulin, koji održava izuzetno visok nivo promotivnih 

aktivnosti od 2014. godine, a broj njegovih postizbornih aktivnosti koji višestruko nadilazi sve ostale 

članove vlade može biti zanimljiv za političke analitičare - da li je ministar Vulin siguran u svoj ostanak 

u Vladi ili na ovaj način dodatno iskazuje želju i volju da ostane u premijerovom timu. Utoliko je ovo 

zanimljivije kada se uporede brojevi za ministre iz koalicionog partnera (SPS) čiji opstanak u Vladi, 

prema navodima medija (ali i samih zvaničnika SNS i SPS) nije siguran, posebno za ministarku 

Bogosavljevid Boškovid (2015. godine 12 promotivnih aktivnosti, 2016. godine pre izbora 23, a posle 

izbora ni jedna). 

Neki pozitivni pomaci u odnosu na kampanje iz 2012. i 2014. godine 

 

Kao i pre dve godine, pozitivno je što je predsednik Srbije bio veoma pasivan. Imao je samo jednu 

aktivnost koja je svrstana pod promotivne, a do samog kraja kampanje, iako se više puta nudio (pre 
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raspisivanja izbora i na dan kada je raspisao izbore) nije se uključivao u stranačku kampanju SNS. Iako 

nije predmet ovog monitoringa, treba pomenuti da se Nikolid na kraju uključio u kampanju, 

pojavljivanjem na mitingu SNS u Kragujevcu6, objavljivanjem, na sajtu predsednika Srbije, snimka 

intervjua za lokalnu televiziju, u kome je Nikolid promovisao Srpsku naprednu stranku zloupotrebljen 

je javni resurs u svrhe promocije stranke.  

U dane izborne tišine zabeleženo je nešto više aktivnosti posmatranih funkcionera nego 2014. 

godine, ali je i taj broj biti relativno mali. Ako izuzmemo učešde na konferencijama ili sastanke sa 

gostima iz inostarnstva, ili manifestacije koje se održavaju povodom neke godišnjice7 koji se nisu 

mogli odgoditi ili izbedi, zabaležili smo 11 primera korišdenja funkcije radi promocije u vreme 

predizborne tišine. Čak u šest slučajeva reč je o gradskim funkcionerima Siniši Malom i Goranu 

Vesidu. Detaljnije o ovome u okviru primera, niže u ovoj analizi.  

  

                                                           
6
 Nikolid je na skupu poručio da želi svima jasno i glasno da kaže da želi da na predstojedim izborima pobedi 

SNS: „Dokazao sam svim građanima Srbije, osim onima koji nemaju oči da vide i uši da čuju, da sam predsednik 
svih građana Srbije. Danas želim svima jasno i glasno da kažem da želim da na ovim izborima pobedi SNS. Hvala 
vam što ste mi pružili priliku da svoj stav iznesem jasno, pošto valjda niko u to nije ni sumnjao". 
7
 Kao što je slučaj sa obeležavanjem Dana sedanja na žrtve Holokausta, genocida i druge žrtve fašizma u 

Drugom svetskom ratu, kome je prisustvovao ministar pravde Nikola Selakovid.  
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Primeri kršenja zakona i korišćenja funkcije u partijske svrhe 
 

Uočili smo desetine primera kršenja zakona i korišdenja funkcije u partijske svrhe. Svrstali smo ih u 

sledede kategorije: 1. Korišdenje javnih resursa u partijske svrhe;  2. Povezivanje državnih aktivnosti 

sa partijskim skupovima; 3. Objavljivanje stranačkih stavova na sajtovima državnih organa;  4. 

Situacije u kojima je nejasno kakva je uloga državnog funkcionera na nekom skupu; 5. Podrška 

državnog funkcionera stranačkom kandidatu; 6. Davanje izjava u kapacitetu državnog funkcionera 

na stranačkim skupovima; 7. Ostalo 

1. Korišćenje javnih resursa u partijske svrhe 

 1.1 Funkcioner SNS sa direktorom Gradske čistoće deli građanima kante za smeće 

 „Šef beogradskih odbornika SNS Aleksandar Jovičid i direktor Gradske čistode Miroslav Bogdanovid 

delili su građanima kante. U okviru akcije podele besplatih kanti, podeljeno je 3.000 kanti od 240 

litara domadinstvima na teritoriji beogradske opštine Palilula.“ 

„Na teritoriji opštine Palilula, Grad Beograd u saradnji sa JKP 'Gradskom čistodom' započinje akciju 

podele besplatnih kanti i danas demo podeliti kante od 240 litara domadinstvima naselja Borča, 

Crvenka, Ovča, Ovčanski put, Popova bara i Sebeš", rekao je Jovičid i najavio da de u narednih 

nekoliko dana, na teritoriji Beograda, biti podeljeno 30 000 takvih kanti.  

 

Jovičid je, kako je saopštio Gradski odbor SNS, istakao da je Grad Beograd, u proteklom periodu, 

pokazao veliku odgovornost jer je, kako je istakao, neophodno je da građani imaju dobre komunalne 

uslove.  

On je podsetio, da su pre par dana, u centralnom delu opštine Palilula, podeljeni novi kontejneri i 

nova reciklažna dvorišta koja čine Beograd uređenim gradom i najavio da de se u narednih par meseci 

dodatno komunalno opremiti Javno komunalno preduzede "Gradska čistoda".  

Bogdanovid je rekao da de se ova akcija nastaviti sve dok sva individualna domadinstava u Beogradu 

ne dobiju novu kantu, što po procenama iznosi oko 90 000.  

On je najavio da, uz zelene, uskoro stižu i kante u plavoj boji i istakao da de svi građani, koji uz zelenu 

budu imali i drugu plavu kantu, koja de služiti za reciklabilni otpad, imati popust na pladanje infostana 

u delu koji se odnosi na odnošenje komunalnog otpada8". 

 1.2 Ministar u kampanji, kao predsednik stranke, obećava angažovanje ministarstva 

za rešavanje lokalnih infrastrukturnih problema 

O aktivnostima ministra bez portfelja Velimira Ilida nije se moglo ništa pročitati na sajtu Vlade, niti na 

sajtu njegovog kabineta. Njegovim aktivnostima i načinu najavljivanja i izveštavanja je posvedeno  

 

                                                           
8
 http://www.b92.net/info/vesti/index.php?yyyy=2016&mm=04&dd=17&nav_category=11&nav_id=1120883 
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posebno poglavlje. Ovde je reč o stranačkoj aktivnosti, koja je najavljena samo na sajtu Nove Srbije, a 

u izveštaju na tom sajtu se navodi: „U radnoj poseti opštini Priboj, u utorak 12. aprila, boravio je 

predsednik Nove Srbije Velimir Ilid. On je sa predsednikom opštine Priboj, Lazarom Rvovidem i 

predstavnicima lokalne samouprave, razgovarao o aktivnostima Priboja, kao lokalne samouprave na 

sanaciji kriznih tačaka i preventivnim planovima, kao i planovima o sanaciji istih. Na osnovu  zahteva 

i plansko projektne dokumentacije opštine Priboj, predatih nakon martovskih poplava, dogovorena 

je  izgradnja ustave na  Rabreanovačkom potoku i Rečici, dok de se analiza stanja i predlozi sanacije 

vodotokova prvog i drugog reda  u opštini Priboj, nastaviti u slededem periodu u saradnji sa 

preduzedem „Srbijavode". Na sastanku je dogovorena i realizacija saniranja putnog pravca Čamac-

Dobrilovidi, koji de se na kriznoj deonici podidi za  jedan metar, čime de se izbedi plavljenje tog važnog 

putnog pravca za  stanovnike sela i prigradskih naselja na levoj obali Lima. Kao prvi korak na saniranju 

klizišta na Banji i Marijanovidima, dogovoren je dolazak ekipe geologa, koji de za par dana na terenu 

izvršiti ispitivanja i sačiniti elaborat sa procenom štete i sanacije klizišta". 

2. Povezivanje državnih aktivnosti sa partijskim skupovima  

U više navrata zabeleženo je da državni funkcioneri odlaze u zvaničnu posetu nekom mestu gde imaju 

„državne" (najčešde promotivne) aktivnosti, a potom u istom mestu prisustvuju stranačkim 

skupovima i promocijama: 

2.1 Ministri u gradskoj kući, stranački funkcioneri ispred gradske kuće, pa stranački 

funkcioneri u gradskoj kući 

Ministarka saobradaja, građevinarstva i infrastrukture Zorana Mihajlovid i ministar pravde Nikola 

Selakovid prisustvovali su 4. aprila u 11.00 u Gradskoj kudi u Užicu potpisivanju ugovora o donaciji 

između aerodroma „Nikola Tesla" i „Ponikve".  Ugovor su potpisali direktori dva aerodroma Saša 

Vlaisavljevid i Saša Savid. 

Dvoje ministara su 15 minuta potom, kao stranački funkcioneri, u okviru kampanje,  u centru Užica 

razgovarali sa građanima. Potom, 15 minuta kasnije, u 11.30 vratili su se kao stranački funkcioneri u 

gradsku kudu, na osnivačku skupštinu Unije žena SNS.  

 2.2. Otputovala stranačka funkcionerka,  doputovala ministarka 

Mediji su najavili kao stranačku aktivnost posetu potpredsednice Glavnog odbora Srpske napredne 

stranke Zorane Mihajlovid Vranju, Trgovištu i Bujanovcu, 19. marta (razgovor sa penzionerima u 

kafidu u Vranju, potom poseta opštinskom odboru SNS Trgovište i razgovor sa građanima na tribini u 

Domu kulture, te razgovor sa građanima Bujanovca i obilazak prostorija SNS u tom mestu). 

Na sajtu ministarstva objavljeno je međutim:  

„Potpredsednica vlade i ministarka građevinarstva, saobradaja i infrastrukture prof. dr Zorana 

Mihajlovid otvorila je danas most u selu Donji Kozji Dol kod Trgovišta, gde je u poplavama 2010. 

srušen stari most koji je spajao okolna sela sa tom opštinom.“ 

Mihajlovid je rekla da je vlada sa premijerom Aleksandrom Vučidem na čelu u prethodne dve godine 

izgradila 270 mostova i da de u 2016. biti izgrađena 22 mosta, među kojima je i Kozjodolski most 

preko istomene reke i dodala da su još dva mosta obnovljena.  
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'Trgovište je opština koja mora mnogo brže da se razvija. Obnavljamo infrastrukturu i puteve zato što 

ovde postoje dva privredna pogona koja moraju da rade i imaju odgovarajudu putnu infrasturkturu', 

istakla je Mihajlovid". 

Ta informacija ne može se nadi na sajtu Vlade Srbije, među informacijama o aktivnostima 

potpredsednika Vlade, kao što ni otvaranje mosta nije bilo najavljeno kao aktivnost člana Vlade.  

2.3 Međuvladina sednica pa stranačka šetnja 

Ministar Vulin 4. aprila u podne je u Subotici zajedno sa ministrom pravde Selakovidem i 

predsednikom Skupštine Vojvodine Ištvanom Pastorom otvorio sednicu Međuvladine mešovite 

komisije Srbije i Mađarske o nacionalnim manjinama.  

Istog dana, po podne, Vulin je u okviru predizborne kampanje položio cvede na spomenik i sa 

rukovodstvom Gradskog odbora Pokreta socijalista šetao gradskim korzoom, razgovarao sa 

građanima i posetio štandove Pokreta socijalista. 

2.4 Funkcionerska priprema za miting 

Na dan održavanja skupa SNS i posete lidera partije Vrnjačkoj Banji, 11. aprila, u toj opštini su bili 

aktivni i drugi stranački funkcioneri, ali su nastupali kao državni funkcioneri. 

Funkcioner SNS, nastupajudi kao poslanik u Narodnoj skupštini, Zoran Babid, sa predsednikom 

opštine Bobanom Đurovidem „i saradnicima" prisustvovao je otvaranju proizvodnog pogona 

proizvođača sportske opreme, a ministar omladine i sporta Vanja Udovičid i predsednik opštine 

potom su položili kamen temeljac za za izgradnju nacionalnog vaterpolo trenažnog centra. Mediji su 

notirali da predstavnici Vaterpolo saveza Srbije nisu bili pozvani na ovu svečanost9.  

Radni dan za funkcionere u Vrnjačkoj Banji okončan je posetom predsednika SNS Aleksandra Vučida i 

razgovorom sa građanima na promenadi, nakon čega je usledio miting SNS u obližnjem Kraljevu. 

2.5 Protrčavanje kroz Dom za stare, pa na stranački skup 

Ministar Vulin 17. aprila u 10.00 posetio je Dom za smeštaj starih lica u Smederevu. Nije izvesno 

kakva je bila priroda posete ministra i šta je mogao za 30-tak minuta da sazna o aktivnostima Doma, 

sa obzirom na to da se 45 minuta kasnije kao stranački funkcioner pojavio tri kilometra dalje, u centru 

Smedereva, ispred Doma kulture i razgovarao sa građanima. 

2.6 Ministar u ambulanti, član Predsedništva SNS ispred ambulante 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar 27. marta u 11 sati posetio je Dom zdravlja u Velikom Gradištu, a 

potom, sa direktorkom Doma zdravlja i predsednikom opštine i ambulantu u izgradnji u Srednjevu. 

Nakon toga, u podne, ispred zdravstvene stanice u Srednjevu član Predsedništva Srpske napredne 

stranke Zlatibor Lončar razgovarao je sa meštanima Srednjeva. Specifičnost u ovom slučaju je što su 

se stranački stavovi izneti u tom razgovoru našli na sajtu Ministarstva zdravlja, što je obrađeno u 

posebnom poglavlju. 

                                                           
9
 http://sport.blic.rs/ostali-sportovi/sportovi-na-vodi/skandal-niko-iz-saveza-nije-bio-pozvan-na-otvaranje-

nacionalnog-vaterpolo-centra/bfl75jh  

http://sport.blic.rs/ostali-sportovi/sportovi-na-vodi/skandal-niko-iz-saveza-nije-bio-pozvan-na-otvaranje-nacionalnog-vaterpolo-centra/bfl75jh
http://sport.blic.rs/ostali-sportovi/sportovi-na-vodi/skandal-niko-iz-saveza-nije-bio-pozvan-na-otvaranje-nacionalnog-vaterpolo-centra/bfl75jh
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2.7 Svečano otvaranjesocijalne ustanove, pa svečano otvaranje kampanje 

Ministar Aleksandar Vulin je 26. marta u 10 sati u Kragujevcu otvorio renovirani Centar za fizikalnu 

medicinu i rehabilitaciju u Zavodu za smeštaj odraslih lica „Male pčelice". Sat kasnije, predsednik 

Pokreta socijalista Aleksandar Vulin je u Gradskom odboru svoje partije na konferenciji za medije 

najavio početak izborne kampanje u Kragujevcu. 

2.8 Interno rasljena lica i interno raseljeni birači 

Direktor Kancelarije za Kosovo i Metohiju Marko Djurid 20. marta u 11 sati je u selu Vučak kod 

Smedereva razgovarao sa meštanima tog sela u koje su se, kako je u najavi navela Kancelarija,  

doselili Srbi sa KiM.  Potom je u podne u Kovačidevu razgovarao sa interno raseljenima sa KIM 

smeštenim u dve zgrade. Kancelarija je organizovala prevoz za novinare.  

U 13 sati, u Smederevu, član Predsedništva SNS Marko Đurid razgovarao je, prema medijskoj najavi, 

sa „raseljenim licima sa KiM i gradjanima Smedereva  na Tribini u Centru za kulturu". 

2.9 Premijer na Kosovu, pedsednik SNS u hali u kojoj govori premijer  

Premijer Srbije ALeksandar Vučid 3. aprila je, uz veliku medijsku pažnju posetio Kosovo. Dodatnu 

pažnju medija izazvala je činjenica da je kod hale u kojoj je održan skup na kome je govorio Vučid, u 

nodi pre posete zabeležen incident - bačena je bomba i pucano je na halu. Zanimljivo je da je, iako je 

bilo najavljeno da su prepodnevne aktivnosti u kojima učestvuje Vučid, aktivnosti premijera, a da je 

popodnevni skup u hali, stranačka promocija, mediji su sve vreme izveštavali o napadu na halu u 

kojoj se „građanima Kosova i Metohije obrada predsednik Vlade". 

Vučid i ministri u njegovoj pratnji su u 8 sati obišli pogon Trepče u Leposavidu, potom su posetiti 

manastir Banjska, pa Zdravstveni centar u Kosovskoj Mitrovici i dodelili mu status kliničko-bolničkog 

centra. U 15 sati održan je miting SNS u hali u Zubinom Potoku.  

RTS je objavila da je „Na halu u Zubinom Potoku u kojoj je planirano da se predsednik Vlade 

Aleksandar Vučid danas u 15 sati obrati građanim Kosova i Metohije, oko tri sata iza ponodi bačena 

bomba i pucano iz automatskog naouružanja". 

Kancelarija za Kosovo i Metohiju na svom sajtu je takođe objavila izjavu Marka Đurida da je „Na 

sportsku dvoranu u Zubinom Potoku na Kosovu, u kojoj danas treba da govori premijer Srbije 

Aleksandar Vučid, oko 3 sata jutros bačena bomba i pucano iz automatskog oružja". 

Mediji su potom sa skupa SNS  u hali preneli  šta je govorio premijer:  „Premijer Aleksandar Vučid 

potvrdio je danas da su bombu na sportsku halu u Zubinom Potok nodas bacili Srbi i poručio im - da 

de se boriti i za njih i njihove porodice, te da im želi da budu sredniji i zadovoljniji nego danas. Vučid je 

rekao da svi u Zubinom Potoku otprilike znaju kako i iz koje 'kuhinje' su došli i bomba i rafali, ali da je 

ponosan što im danas niko nije pomenuo ime". 

Incident  do danas nije rasvetljen. 

2.10 Slučaj Velimira Ilića 

Kao što je ved pomenuto ministar bez portfelja Velimir Ilid, zadužen za vanredne stiuacije specifičan 

je jer na sajtu Vlade, među aktivnostima ministara nema pomena o njegovim aktivnostima. Na sajtu 

kabineta poslednja informacija je od 8. marta 2016. 
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Vesti o aktivnostima ministra mogu se nadi samo na sajtu Nove Srbije. Tu se oslovljava kao 

predsednik NS, kao bududi gradonačelnik Čačka, ali i kao ministar. 

Tako, na primer, postoje najave: „Predsednik Nove Srbije Velimir Ilid posetide danas, 28 marta, u 

okviru predizborne kampanje Ub, Lajkovac i Lazarevac", ali i najave: „Predsednik Nove Srbije Velimir 

Ilid i ministar bez portfelja zadužen za vanredne situacije, u okviru izborne kampanje za predstojede 

izbore, koji de biti održani 24. aprila, posetide, u utorak, 22. marta Kosjerid i Ivanjicu. Predsednik Nove 

Srbije de u Kosjeridu razgovarati sa rukovodstvom te opštine, a obidide i klizišta u selima Zaridi i 

Bašidi". 

Na sajtu NS se može videti da je Ilid, na primer, 21. marta u Valjevu bio kao lider partije: „Predsednik 

Nove Srbije Velimir Ilid u okviru izborne kampanje za predstojede izbore koji de biti održani 24. aprila 

posetio je  Kolubarski okrug. Prilikom posete Osečini predsedniku Nove Srbije Velimiru Ilidu predata 

je publikacija o 15 godina postojanja i delovanja Nove Srbije u Osečini". 

Istovremeno i: „Predsednik Nove Srbije i ministar bez portfelja zadužen za vanredne situacije u 

tehničkoj Vladi, Velimir Ilid obišao je (21. marta) Kolubarski okrug. U okviru posete tom okrugu 

boravio je i u Ljigu gde je razgovarao sa rukovodstvom te Opštine". 

U informaciji se navodi da je u Brankovini Ilid posetio crkvu koju ugrožava klizište i da je  „ministar 

obedao da de odmah poslati inženjere da izvrše pregled i procenu za sanaciju".  

Prilikom posete Valjevu i obilska mosta čiju obnovu zajedno finansiraju Vlada i Valjevo, zabeležena je 

i izjava ministra za lokalnu „TV Va plus" da premijer nije posetio Valjevo jer ga nisu zvali, a na pitanje 

da li su njega zvali, odgovorio je „Slušajte, ovo je kampanja, za kampanju se ne zove". Na pitanje da li 

je, ako je u kampanji, u Valjevo došao privatnim kolima ili Vladinim, Ilid je odgovorio „Danas sam u 

polukampanji", „zar su kola bitna". 

Ilid je imao još nekoliko takvih kombinovanih stranačko-ministarskih poseta:  „Predsednik Nove Srbije 

i ministar bez portfelja u tehničkoj Vladi, Velimir Ilid, obišao je Kosjerid. On je tom prilikom posetio 

klizište na pruzi Beograd-Bar, kod Železniče stanice Ražana i sa opštinskim rukovodstvom razgovarao 

o mogudnostima sanacije tog klizišta". 

Najava na sajtu NS: „Predsednik Nove Srbije Velimir Ilid, u okviru izborne kampanje za predstojede 

izbore raspisane za 24. april, u petak 25. marta posetide Braničevski okrug. On de u Požarevacu 

razgovarati sa rukovodstvom Gradskog odbora Nove Srbije, posle čega de obidi radove na čišdenju 

starog korita reke Mlave i nasip na reci Mlavi u selu Kostolac. U nastavku posete predsednik Nove 

Srbije obidi de i manastir Rukumiju.“ 

Vest na sajtu NS: „Ministar bez portfelja u Vladi  Republike Srbije zadužen za vanredne situacije i 

predsednik Nove Srbije Velimir Ilid posetio je sa svojim saradnicima u petak 25. marta opštinu Malo 

Crnide. Tom prilikom obišao je spomenik na Vranjevcu podignut u slavu stradalih u oslobodilačkim 

ratovima Srbije od 1912. do 1918. godine i položio venac. Potom je obišao most na reci Vitovnici kod 

Kule koji je ošteden u poplavama 2014. godine gde je najavio sanaciju mosta čija de vrednost biti 40 

miliona dinara. Ilid je u okviru predizborne kampanje  održao i dve tribine u selima Kula i Šapine gde 

je predstavio program Koalicije 'Aleksandar Vučid - Srbija pobeđuje'". 
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Tokom predizborne posete obedavao je pomod Vlade i premijera: „Propast, rasulo i nemar, reči su 

kojima je lider Nove Srbije opisao stanje na propalim plantažama kombinata 'Porečja' i u 

zadrugarstvu, posle obilaska dela porečkog kraja. Predsednik Nove Srbije Velimir Ilid obišao je 4. 

aprila neobrađene plantaže u ataru sela Igrište, a u Slavujevcu zadružni dom, koji ekonomski tavori, i 

novosagrađenu crkvu u centru tog sela. 'Ne mogu da se načudim da propada plantaža sa dobrim 

sistemom navodnjavanja i s čitavom infrastrukturom. Bog vam je dao sve, ali nebriga u jednom 

periodu je učinila da se raspadne ceo sistem', rekao je Ilid okupljenima u crkvenom dvorištu. On je 

prethodno razgovarao sa rukovodstvom lokalne zemljoradničke zadruge, čiji su se predstavnici 

požalili da zbog nedostatka sredstava prošle sezone nisu ni otkupljivali vode. Ilid je obedao da de ved 

naredne nedelje poslati nekoliko inženjera da naprave izveštaj i da predlože rešenje, rekavši da 

zadruzi nedostaju komora i tunel za skladištenje voda. 'Razgovradu o tome i s premijerom Srbije 

Aleksandrom Vučidem. Potrudidu se da vas povežem s nekim investitorom. Takođe, ima mnogo 

fondova u Republici koje možete koristiri, ali Leskovac se nije nešto mnogo javljao za korišdenje tih 

sredstava', kazao je i naveo da je situacija u njegovom rodnom Čačku sasvim drugačija. 'Povezali smo 

se izvoznom linijom s Rusijom, javljaju se sada i Švajcarci i otkupljivači iz drugih evropskih zemalja, ali 

mi smo se ujedinili – kazao je i naglasio da je i sam veliki proizvođač šljiva. On je zamolio meštane 

Slavujevca da na predstojedim izborima glasaju za listu okupljenu oko SNS, a na lokalnim za stranku 

koju predvodi, odnosno, za Slobodana Miloševida, predsednika Gradskog odbora, i za Ljubišu 

Jovanovida, kandidata NS za odbornika u leskovačkoj skupštini". 

Vest na sajtu NS: „U radnoj poseti opštini Priboj, u utorak 12.aprila, boravio je predsednik Nove 

Srbije Velimir Ilid. On je sa predsednikom opštine Priboj, Lazarom Rvovidem i predstavnicima lokalne 

samouprave, razgovarao o aktivnostima Priboja, kao lokalne samouprave na sanaciji kriznih tačaka i 

preventivnim planovima, kao i planovima o sanaciji istih. Na osnovu  zahteva i plansko projektne 

dokumentacije opštine Priboj, predatih nakon martovskih poplava, dogovorena je  izgradnja ustave 

na  Rabreanovačkom potoku i Rečici, dok de se analiza stanja i predlozi sanacije vodotokova prvog i 

drugog reda  u opštini Priboj, nastaviti u slededem periodu u saradnji sa preduzedem "Srbijavode".  

Na sastanku je dogovorena i realizacija saniranja putnog pravca Čamac-Dobrilovidi, koji de se na 

kriznoj deonici podidi za  jedan metar, čime de se izbedi plavljenje tog važnog putnog pravca za  

stanovnike sela i prigradskih naselja na levoj obali Lima. Kao prvi korak na saniranju klizišta na Banji i 

Marijanovidima, dogovoren je dolazak ekipe geologa, koji de za par dana na terenu izvršiti ispitivanja 

i sačiniti elaborat sa procenom štete i sanacije klizišta". 

3. Objavljivanje stranačkih stavova na sajtovima državnih organa 

Ova pojava, direktno kršenje zakona, odnosno korišdenje javnih resursa u stranačke svrhe, uočena je 

na sajtovima ministarstava poljoprivrede, građevinarstva i zdravlja, Kancelarije za KiM, Grada 

Beograda i predsednika Srbije.  

 

3.1 Kancelarija za KiM - stranačka propaganda na sajtu 

Na sajtu Kancelarije10 15. marta objavljena je izjava direktora Kancelarije Marka Đurida u kojoj poziva 

da se ne dozvoli da se na izborima na vlast u Srbiji vrati opozicija:  

                                                           
10
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„Osvrdudi se na predstojede izbore, on je ocenio da je Srbiji potrebna jaka i snažna vlada da bi mogla 

da i na međunarodnom i unutrašnjem planu zaštiti interese zbog čega su, kako je kazao, ovi izbori 

važni i na KiM.“ 

'Važno je da i na KiM srpski narod bude ujedinjen oko podrške politici koja znači opstanak i 

sprovođenje svega što je potrebno da bi kao narod ovde preživeo. Očekujem da izbori na KiM budu 

održani u svim sredinama u kojima žive Srbi i očekujem da odziv bude što je mogude vedi', rekao je 

on. Prema njegovim rečima, građani znaju da ako je Srbija ujedinjena, ako iza sebe ima snažnu vladu, 

da onda može nešto da postigne. 'Ako bismo bili razdrobljeni i na vlast se vratili oni koji su 16 godina 

vlast prelivali iz zvaničnih institucija u krugove finansijske i političke modi, kojima nije primarni cilj 

da Srbija bude jaka, onda bi se to odrazilo i na naše ljude ovde', rekao je direktor Kancelarije za 

KiM". 

3.2 Zamenik direktora Kancelarije polemiše sa opozicijom preko sajta Kancelarije11 

Na sajtu Kancelarije za KiM 19. marta objavljena je izjava zamenika direktora Kancelarije Dušana 

Kozareva u kojoj on polemiše sa opozicionom koalicijom DSS - Dveri. Iz izjave nije jasno šta je povod 

za napad na DSS-Dveri.  

"Kozarev: DSS i Dveri ne bi smeli ni da pomenu Kosovo i Metohiju 

Demokratska stranka Srbije i Dveri, ako imaju imalo stida, ne bi smeli da uopšte pominju Kosovo i 

Metohiju i interese Srba koji tamo žive i kojima naša Kancelarija svakodnevno pomaže da prežive u 

nemogudim uslovima. 

U vreme kada je Demokratska stranka Srbije bila na vlasti Kosovo je proglasilo nezavisnost, nakon 

čega su usledila masovna priznanja tog unilateralnog čina, na slobodu su iz srpskih zatvora pušteni svi 

albanski teroristi, a nad našim narodom je počinjen martovski pogrom. 

U vreme ove vlade sprečen je prijem samoproglašenog Kosova u Unesko i zaustavljen talas 

međunarodnog priznavanja jednostrano proglašene nezavisnoti. 

Toliko o rezultatima, a kakve su namere iza ovih bezobzirnih napada možemo samo da 

pretpostavljamo, jer Demokratska stranka Srbije i Dveri su konačno pokazali svoje pravo lice, 

svrstavajudi se na stranu Samoopredeljenja i ostalih albanskih ekstremista koji osporavaju briselski 

dijalog Beograda i Prištine i našu borbu za Zajednicu srpskih opština. 

Bilo bi bolje da lideri te dve stranke izađu iz topline svojih beogradskih kancelarija i odu na Kosovo i 

Metohiju, kako bi porazgovarali sa svojim sunarodnicima, ukoliko uopšte to smeju da učine, umesto 

da kukavičkim, nesuvislim saopštenjima napadaju ljude koji svakodnevno dele dobro i zlo sa Srbima u 

našoj južnoj pokrajini".  
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3.3 Okupljanje raseljenih oko snažne Vlade 

Direktor Kancelarije za Kosovo i Metohiju Marko Đurid pozivao je rasljene tokom posete u 

smederevskom selu Kovačidevo (gde je boravio kao državni funkcioner, u pratnji novinara čiji je 

prevoz organizovala Kancelarija) da podrže „snažnu i jaku Vladu Srbije". 

Na sajtu12 Kancelarije je objavljeno: „Ovi ljudi koji su prognani sa Kosova i Metohije, ali i iz drugih 

delova bivše Jugoslavije, doživeli su mnoge nepravde i oni dobro znaju koliko znači snažna i dobra 

država. Zato sa ovim ljudima razgovaramo da se okupimo oko snažne i jake Vlade Srbije, da budemo 

ujedinjeni oko politike koja znači jačanje institucija, borbu protiv nezaposlenosti, jačanje položaja 

Srbije u međunarodnoj zajednici", kazao je Đurid. 

3.4 Ministarstvo poljoprivrede polemiše sa nepostojećim stavom pokrajinskog sekretarijata 

Ministarstvo poljoprivrede objavilo je na svom sajtu 22. marta „reakciju“ u kojoj je komentarisalo 

„kredibilnost" i „znanje" rukovodilaca pokrajinskog sekretarijata za poljoprivredu ali i „političkih 

partija koje postavljaju (te) rukovodioce". Povod su bili „navodi pokrajinskih zvaničnika" o seči 

bagrema u Nacionalnom parku Fruška gora. Te navode, TS međutim nije uspela da pronađe, a 

njihovo postojanje negirao je i sam sekretarijat. Jedina vest o seči pojavila se gotovo mesec dana 

ranije, 24. februara na N1, ali se tim povodom niko iz pokrajinskih organa nije oglasio. 

Saopštenje ministarstva13:  

„Povodom netačnih navoda pokrajinskih zvaničnika o navodno ilegalnoj seči Bagrema u Nacionalnom 

parku Fruška gora, obaveštavamo javnost, ali i sam Pokrajinski sekretarijat, da je u pitanju planska 

seča za koju je upravo pomenuti Sekretarijat dao saglasnost. Takva činjenica samo potvrđuje da 

političke partije koje postavljaju rukovodioce važnih resora u pokrajini, kao ni sami rukovodioci 

Pokrajinskog sekretarijata za poljoprivredu,  vodoprivredu i šumarstvo nisu dovoljno kredibilni, niti 

poseduju elementarno znanje o sopstvenim nadležnostima i odlukama koje donose. Nažalost, 

najvedu štetu zbog tog neznanja trpe upravo građani koji su uglavnom predmet manipulacije 

netačnim informacijama i populističkim izjavama.“ 

Saopštenje Pokrajinskog sekretarijata za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo14 

„Povodom današnjih optužbi koje je Ministarstvo poljoprivrede i zaštite životne sredine uputilo na 

račun rada i kompetencije Pokrajinskog sekretarijata za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo, 

želimo da obavestimo javnost i Ministarstvo poljoprivrede i zaštite životne sredine da je sve izrečeno 

na pogrešnu adresu, jer se ovaj Sekretarijat, svestan svojih kompetencija i nadležnosti, po pitanju 

seče bagrema na Fruškoj Gori nije obradao ni Ministarstvu, ni javnosti. 

Ovakva zabuna je na žalost logična posledica izazvana haotičnim delovanjem Ministarstva 

poljoprivrede i zaštite životne sredine, u mnogim oblastima, a koje se najbolje ogleda u greškama 

počinjenim sa državnim poljoprivrednim zemljištem, te je sasvim razumljivo da se netačnim 

optužbama pokušava skrenuti pažnja sa gorudih problema". 
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3.5 Izgradnja saobraćaja sa SPS-om 

Zorana Mihajlovid gostovala je 22. marta na TV Pink kao ministarka, a vest o tome o čemu je govorila 

objavljena je na sajtu ministarstva15. U vesti se, uz aktivnosti ministarstva, prenosi i stav ministarke (ili 

zvaničnice SNS-a) o odnosu sa Socijalističkom partijom Srbije: 

„Upitana da prokomentariše odnos sa SPS-om Mihajlovid je istakla da sa ovom strankom nema 

problema ali da je došlo vreme da se polože računi građanima i da se pokažu rezultati", 

kao i kritika lidera jedne od opozicionih stranaka jer nije izgradio autoput dok je bio predsednik 

Srbije: 

„Mihajlovid je rekla da je Boris Tadid kao predsednik Nacionalnog saveta za infrastrukturu imao osam 

godina da napravi autoput, a da je godišnje otvarao 10 km autoputa". 

3.6 Ministar poziva građane da pomognu premijeru glasajući za njega 

Na sajtu Ministarstva zdravlja objavljen je opširan izveštaj o poseti ministra Zlatibora Lončara Velikom 

Gradištu i ambulanti u selu pored tog mesta. U izveštaju su i poziv ministra građanima da izađu na 

izbore i „pomognu premijeru Vučidu", kao i poziv predsednika opštine građanima da izađu na izbore i 

glasaju kako bi se realizovali planovi SNS u tom mestu: 

„Krečenje prostorija i adaptacija mokrih čvorova u Domu zdravlja u Velikom Gradištu, za koji je Vlada 

Srbije izdvojila tri miliona dinara, privodi se kraju, a radove je danas obišao ministar zdravlja Zlatibor 

Lončar koji je najavio nabavku novog sanitetskog vozila za tu zdravstvenu ustanovu. On je najavio i 

dodatna finansijska sredstva kako bi do kraja godine bila završena izgradnja i opremanje ambulante u 

Srednjevu. „Urađena su kupatila, okrečene ordinacije i čekaonice tako da je 90 odsto posla ved 

završeno. Na ovome nedemo stati. Nastavidemo i dalje, nabaviti jedno sanitetsko vozilo, jer ovo je 

kraj gde od maja počinje turistička sezona", rekao je Lončar. 

On je sa direktorkom Doma zdravlja u Velikom Gradištu Ljiljanom Stevanovid i predsednikom opštine 

Draganom Milidem obišao i ambulantu u izgradnji u Srednjevu. Lončar je istakao da je danas i za taj 

objekat potpuno zatvorena finansijska konstrukcija i da se, od potrebnih 10 miliona dinara za 

završetak radova, opština obavezala da de dati osam miliona, a Ministarstvo zdravlja preostala dva 

miliona. „Objekat bi trebalo da bude gotov do kraja godine, a dogovorili smo se da se zaposli i jedan 

pedijatar u ambulanti jer u ovom kraju ima dosta dece", rekao je Lončar. Ministar zdravlja je pozvao 

meštane Srednjeva da se odazovu preventivnim pregledima koji su planirani u tom mestu. 

Meštani nisu imali primedbe na rad zdravstvenih ustanova u tom kraju, ali su se požalili ministru na 

loše seoske puteve na šta im je on rekao da de taj problem izneti ved na slededoj sednici Vlade. 

Ministar Lončar pozvao je okupljene građane da izađu na izbore 24. aprila jer, kako kaže, „dosta 

toga zavisi od vas''. „Nemoj da vas mrzi da 24. izađete na izbore jer 25. ved može da bude kasno. 

Premijer, sam, bez vaše podrške, ne može uraditi ništa'', rekao je Lončar.  

 

                                                           
15
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Direktorka Doma zdravlja kaže da je zadovoljna kako teku radovi i da je sa tri miliona dinara, koliko je 

Vlada opredelila ovoj zdravstvenoj ustanovi, urađeno najurgentnije. Vlada Srbije izdvojila je 700 

miliona dinara za krečenje i saniranje mokrih čvorova u zdravstvenim ustanovama u Srbiji. 

Predsednik opštine Veliko Gradište pozvao je građane da izađu na predstojede izbore i dodao da je 

„plan naprednjaka u Velikom Gradištu da se pokrene fabrika ulja Dunavka, da se uradi gasifikacija, 

nastave radovi na turističkom kompleksu Srebrno jezero i uradi asfaltiranje ulica". 

Treba ukazati da je izveštaj o ovoj poseti postavljen na sajt Vlade Srbije, među aktivnosti ministara, ali 

bez spornih pasusa16.  

3.7 Ministar za Vračar i specijalni odnosi Kosova i Čubure 

Na sajt grada Beograda 16. marta postavljena je vest o poseti gradskog menadžera Gorana Vesida 

Vračaru, gde je zajedno sa članom Gradskog veda Dragomirom Petronijevidem, ministrom pravde 

Nikolom Selakovidem, direktorom Kancelarije za KiM Markom Đuridem i direktorom JKP „Zelenilo – 

Beograd” Slobodanom Stanojevidem otvorio „urbani džep"  - mini park. Uloga ovih državnih 

funkcionera na ovakvoj manifestaciji analizirana je niže, u poglavlju 4. 

Sa stanovišta objavljivanja stranačkih stavova na sajtovima državnih organa, sporna je izjava ministra 

i direktora Kancelarije (koji su u stvari bili u kampanji za izbore na Vračaru, gde su kandidati za 

odbornike) o lokalnim vlastima: 

„Nikola Selakovid je istakao da na ovom primeru može da se vidi koliko građanima nedostaje 

aktivnost opštine.  

– To je prepoznala gradska vlast, ali opštinska nažalost nije. Vračar se diči time da je jedna od 

najuređenijih opština, ali kada zađete malo unutar naselja, vidite da i nije tako. S novcem mora da se 

postupa domadinski, namenski i transparentno kako bi građani imali koristi od toga – rekao je 

Selakovid. 

Marko Đurid je pozvao sve da stave tačku na više od dvadeset godina zloupotreba i privilegija 

opštinske vlasti, da okrenu novi list i krenu put reformi. On je pozvao Vračarce i na solidarnost sa 

sugrađanima na Kosovu i Metohiji i uspostavljanje bratskih odnosa."     

 

3.8 Volim sve građane a posebno SNS 

Na sajt predsednika Republike17 21. aprila postavljen je snimak intervjua koji je dao za RTV 

Kragujevac.  U okviru intervjua, predsednik je govorio o podršci koju daje Srpskoj naprednoj stranci 

na izborima. 

3.9 Kapetan broda pod barjakom premijera 

Na sajt Kancelarije za Kosovo i Metohiju18 20. aprila postavljen je intervju Marka Đurida u kome 

objašnjava šta de sve Srbi sa Kosova i Metohije dobiti glasajudi za SNS i Aleksandra Vučida: 

                                                           
16
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„Vlada koja de biti formirana posle 24. aprila mora da bude veliki i čvrst brod kako bi prebrodila sve 

oluje koje bi se pred našim narodom mogle nadi. Glasajudi za Srpsku naprednu stranku i Aleksandra 

Vučida Srbi na Kosovu i Metohiji de dati glas odgovornim ljudima koji de se za svaku našu instituciju 

u pokrajini, za svakog nezaposlenog, nemodnog i ugroženog boriti do poslednjeg atoma snage. 

Razjedinjene mogu da nas pokore, prevare ili nadmudre, ali ako svi zajedno ujedinjeni stojimo pod 

jednim barjakom, srpski narod de odneti pobedu i bududnost de biti naša". 

4. Situacije u kojima je nejasno kakva je uloga državnog funkcionera na nekom skupu 

Zabeleženo je više situacija u kojima nije bilo mogude objasniti prisustvo pojedinih državnih 

funkcionera na promotivnim događajima, izuzev činjenicom da je reč o stranačkoj propagandi i 

kampanji. Reč je o događajima koji nisu imali dodarnih tačaka sa njihovom funkcijom i nadležnostima, 

ali su funkcioneri bili najavljeni u svojstvu državnih funkcionera i o njima se u tom svojstvu izveštavalo 

na sajtovima državnih organa, odnosno u medijima.  

 

4.1 Ministar pravde i direktor Kancelarije za Kosovo otvaraju mikro parkove  

Ministar pravde Nikola Selakovid i direktor Kancelarije za Kosovo i Metohiju 16. marta su svečano 

otvorili „urbani džep" (mini park) na Vračaru. Sa njima su bili i gradski menadžer, član Gradskog veda i 

direktor Gradskog „Zelenila". Za ovu svečanost grad Beograd organizovao je prevoz novinara na 

relaciji od oko 3.500 metara, od Starog dvora do ugla Žičke i Vojislava Ilida. 

Angažovanje ministra pravde i direktora Kancelarije za KIM na uređenju parka površine 780,4 

kvadratnih metara jasnije se može sagledati uz poznavanje činjenice da su oni, kao i gradski 

menadžer, bili kandidati za odbornike na Vračaru. 

Zanimljivo je da je novinska agencija Beta ovaj događaj najavila u okviru stranačkih najava. TS nije 

uspela da utvrdi da li je najava stigla i iz grada Beograda i iz stranke, ili je bila reč o proceni novinara i 

urednika: 

„BEOGRAD - U 10.30 na uglu ulica Žičke, Vojislava   Ilida i Grčida Milenka potpredsednik Srpske 

napredne stranke Nikola Selakovid razgovarade sa gradjanima, a u 11.00 prisustvovade otvaranju 

urbanog džepa na Vračaru. Prisustvovade i gradski menadžer Goran Vesid i direktor Kancelarije za 

Kosovo i Metohiju Marko Djurid. Prevoz za novinare ispred Skupštine Beograda (Dragoslava 

Jovanovida 2)".  

Izveštaj u kome su Selakovid i Đurid predstavljeni kao državni funkcioneri objavljen je na sajtu grada 

Beograda19: 

„Grad Beograd se opredelio da radi što više urbanih džepova koji podižu kvalitet života ljudi u 

njihovom neposrednom okruženju, rekao je danas gradski menadžer Goran Vesid. On je zajedno sa 

članom Gradskog veda Dragomirom Petronijevidem, ministrom pravde Nikolom Selakovidem, 

direktorom Kancelarije za KiM Markom Đuridem i direktorom JKP „Zelenilo – Beograd” Slobodanom  
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Stanojevidem otvorio još jedan urbani džep na Vračaru, koji se nalazi između Žičke, Vojislava Ilida i 

Grčida Milenka... 

Nikola Selakovid je istakao da na ovom primeru može da se vidi koliko građanima nedostaje aktivnost 

opštine.  – To je prepoznala gradska vlast, ali opštinska nažalost nije. Vračar se diči time da je jedna 

od najuređenijih opština, ali kada zađete malo unutar naselja, vidite da i nije tako. S novcem mora da 

se postupa domadinski, namenski i transparentno kako bi građani imali koristi od toga – rekao je 

Selakovid. 

Marko Đurid je pozvao sve da stave tačku na više od dvadeset godina zloupotreba i privilegija 

opštinske vlasti, da okrenu novi list i krenu put reformi. On je pozvao Vračarce i na solidarnost sa 

sugrađanima na Kosovu i Metohiji i uspostavljanje bratskih odnosa".     

4.2 Ministar pravde sa menadžerom rešava  skver, parkiranje i kontejnere 

Ministar pravde Nikola Selakovid 20. marta iskazao je ponovo brigu za parkove na Vračaru, kao i za 

rešavanje problema parkiranja i odnošenja smeda na toj opštini. On je, naime, sa gradskim 

menadžerom Goranom Vesidem, u funkciji ministra pravde, posetio ugao Novopazarske, Topolske i 

Vojvode Dragomira gde je počelo uređenje „skvera". Na sajtu grada Beograda20 je navedeno da je 

Vesid „zajedno sa ministrom pravde Nikolom Selakovidem razgovarao sa građanima i obavestio ih o 

bududem izgledu skvera, ali i o drugim praktičnim rešenjima za ovaj deo Vračara, a koji se tiču 

problema parkiranja i postavljanja niša za kontejnere".  

4.3 Gradski menadžer nosi lične darove? 

Za 12. april bilo je najavljeno da gradski menadzer Goran Vesid , članica Gradskog veda Tanja Popovid 

i Sekretarijat za kulturu Grada Beograda organizuju književno veče i druženje sa najstarijim 

građanima u restoranu na Vračaru. 

Iz izveštaja na sajtu grada Beograda21, može se zaključiti da je Vesid lično kupio knjige, poklanjao ih 

sugrađanima i organizovao celu manifestaiju: 

„Gradski menadžer najstarijim sugrađanima Vračara darovao knjige 

Književno veče i druženje sa najstarijim sugrađanima organizovano je večeras u bašti restorana 

'Lovac' na Vračaru, na kome je gradski menadžer Goran Vesid prisutnima poklonio knjigu 'Vračar' 

Svetlane Velmar Jankovid. Događaju je prisustvovala i članica Gradskog veda Tanja Popovid. 

Vesid je rekao da Grad Beograd vodi računa o penzionerima i pokušava da im pomogne kako bi im 

život bio lakši. 

- U razgovorima sa penzionerima, veliki broj njih, je tražio da im obezbedimo knjige. Upravo zbog 

toga sam odlučio da kupim knjigu 'Vračar' Svetlane Velmar Jankovid, koja je nedavno izdata, 

organizujem druženje sa najstarijim sugrađanima i poklonim im ovu knjigu. To je lepa knjiga o našoj 

istoriji, našem gradu, Vračaru, kulturi i tradiciji. Kafana 'Lovac' je kultno mesto ovog dela grada, o  

                                                           
20

 http://www.beograd.rs/cir/beoinfo/1721347-vesic-na-inicijativu-dve-hiljade-gradjana-deo-vracara-postaje-
urbani-skver/  
21

 http://www.beograd.rs/cir/beoinfo/1722602-gradski-menadzer-najstarijim-sugradjanima-vracara-darovao-
knjige/  

http://www.beograd.rs/cir/beoinfo/1721347-vesic-na-inicijativu-dve-hiljade-gradjana-deo-vracara-postaje-urbani-skver/
http://www.beograd.rs/cir/beoinfo/1721347-vesic-na-inicijativu-dve-hiljade-gradjana-deo-vracara-postaje-urbani-skver/
http://www.beograd.rs/cir/beoinfo/1722602-gradski-menadzer-najstarijim-sugradjanima-vracara-darovao-knjige/
http://www.beograd.rs/cir/beoinfo/1722602-gradski-menadzer-najstarijim-sugradjanima-vracara-darovao-knjige/
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kojoj bi takođe mogla da se napiše knjiga. Na ovaj način pokazujemo da u vreme globalizacije i brzog 

života knjiga nije izgubila smisao, da postoje ljudi koji vole da čitaju i uživaju u književnim večerima – 

zaključio je gradski menadžer". 

4.4 Lične donacije i kolektivna poseta 

Na sajtu JP „Srbijagas" 11. aprila objavljeno je22 da je direktor tog javnog preduzeda bio u poseti 

manastiru Hilandar. Iako se ne navodi ko je platio posetu, iz konteksta se može zaključiti da je reč o 

privatnoj poseti tokom koje je Bajatovid dobio zahvalnicu za lične donacije. U posetu je, međutim, 

putovao sa „saradnicima", koji su direktora fotografisali i snimali, te je izveštaj sa fotografijama 

postavljen na sajt JP, a video snimak na zvanični Youtube kanal Srbijagasa. 

4.5 Porinuće 

Ministar za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja 31. marta je prisustvovao i govorio na 

svečanosti povodom porinuda morskog broda u brodogradilištu kraj Zrenjanina. Iz izveštaja na sajtu 

Ministarstva23 čini se da je ministar svoje prisustvo u svojstvu državnog funkcionera opravdao 

činjenicom da su brod proizveli radnici, a da je on ministar za rad: „Vulin je tom prilikom rekao da je 

ponosan na činjenicu da su naši radnici i naše brodogradilište pokazali da u konkurenciji najvedih 

svetskih kompanija mogu da ostvare pobedu". 

4.6  Dom zdravlja za unutrašnje poslove 

Kamen temeljac za dom zdravlja na Labudovom brdu u opštini Rakovica položen je 21. aprila24. Pored  

gradonačelnika Beograda Siniše Malog i predsednika opštine Rakovica Vladana Kocida, čije prisustvo 

se može razumeti (funkcionerska kampanja), ali ne i opravdati, teško je shvatljivo prisustvo ministra 

unutrašnjih poslova Nebojše Stefanovida, kao i državnog sekretara u MUP-u Milosava Miličkovida. 

Iz govora ministra Stefanovida ne može se zaključiti da de novi dom zdravlja imati posebnu ulogu u 

lečenju pripadnika MUP-a (koji imaju posebno organizovan sistem primarne zdravstvene zaštite u 

Beogradu). U vesti na sajtu grada Beograda Stefanovid je hvalio gradske i opštinske vlasti: 

„Dom zdravlja de građanima ovog dela opštine Rakovica učiniti život kvalitetnijim. Grad je sve što je 

obedao do sada i ispunio i ne vidim razlog da rok za zavšetak radova ovog projekta ne bude poštovan, 

a to je 21. april sledede godine. U Beogradu je pokrenut veliki broj projekata i ono što počnemo, to i 

završavamo. Za dve godine gradska vlast je pokazala da ovakav tempo i rad prati program Vlade 

Republike Srbije jer se zajedno borimo da poboljšamo život građana – istakao je Stefanovid i čestitao 

gradonačelniku i predsedniku opštine Rakovica na ovom projektu. 

Događaju su prisustvovali i zamenik gradonačelnika Beograda Andreja Mladenovid, predsednik 

opštine Rakovica Vladan Kocid, direktor Direkcije za građevinsko zemljište i izgradnju Beograda 

Branislav Popovid, direktor JKP „Zelenilo – Beograd” Slobodan Stanojevid, zamenik sekretara za 

zdravstvo Aleksandar Stefoski, direktor Agencije za investicije Luka Petrovid, član Gradskog veda 

Radenko Durkovid i državni sekretar u MUP-u Milosav Miličkovid". 

                                                           
22

 http://www.srbijagas.com/press-centar.17.html?NewsId=940  
23

 http://www.minrzs.gov.rs/cir/aktuelno/item/5046-ministar-vulin-prisustvovao-porinucu-morskog-
transportnog-broda  
24

 http://www.beograd.rs/cir/beoinfo/1723098-pocela-izgradnja-doma-zdravlja-na-labudovom-brdu/  

http://www.srbijagas.com/press-centar.17.html?NewsId=940
http://www.minrzs.gov.rs/cir/aktuelno/item/5046-ministar-vulin-prisustvovao-porinucu-morskog-transportnog-broda
http://www.minrzs.gov.rs/cir/aktuelno/item/5046-ministar-vulin-prisustvovao-porinucu-morskog-transportnog-broda
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5. Podrška državnog funkcionera stranačkom kandidatu 

Ova pojava bila je izuzetno izražena u kampanji za beogradske opštine. Gradski funkcioneri 

pojavljivali su se na promotivnim događajima sa funkcionerima iz SNS-a u opštinama gde je ta partija 

bila na vlasti, a u opštinama gde je SNS u opoziciji, pojavljivali su se sa kandidatima SNS za odbornike 

(ili nezvaničnim kandidatima za predsednike opština), ali su ti stranački kandidati bili predstavljeni 

javnim funkcijama. 

5.1 Širom Palilule sa Jovičićem 

Transparentnost Srbija u okviru monitoringa nije pratila aktivnosti gradskog odbornika SNS 

Aleksandra Jovičida, ali je bilo nemogude ne primetiti da je on prisustvovao gotovo svim aktivnostima 

gradskih funkcionera Siniše Malog i Gorana Vesida na opštini Palilula. Jovičid je bio kandidat za 

odobrnika i nezvanični kandidat SNS (prema navodima medija) za predsednika GO Palilula.  

Primeri „druženja" Malog, Vesida i Jovičida tokom kampanje: 

Četvrtak, 17. mart 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721175-mali-ozbiljan-pristup-gradske-vlasti-ozakonjenju-

objekata-dokaz-1800-resenja-i-naloga/  

Mali: Ozbiljan pristup gradske vlasti ozakonjenju objekata, dokaz 1.800 rešenja i naloga  

Od početka primene Zakona o ozakonjenju objekata, u Beogradu je izdato osam stotina rešenja i još 

hiljadu naloga za pladanje taksi, što je veoma ozbiljan rezultat Gradske uprave za samo tri meseca 

koliko se zakon primenjuje, rekao je danas gradonačelnik Beograd Siniša Mali... 

Šef Odborničke grupe SNS-a u Skupštini Beograda i narodni poslanik Aleksandar Jovičid rekao je da 

mu je čast da vidi primenu u praksi zakona u čijem je donošenju i sam učestvovao. On je precizirao da 

je Palilula možda jedno od najvedih „divljih” gradilišta u Srbiji, te da su ljudi u proteklih petnaestak 

godina često bili prevareni.  

– Ispravljamo tuđe greške i želimo da uvedemo sistemsko rešavanje problema, uz poštovanje zakona 

– kazao je Jovičid i poručio skupštinama stanara da pokrenu inicijativu za sve što ih tišti, a vlast de 

ubudude biti njihov partner u sređivanju stvari.  

Petak, 18. mart 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721318-goran-vesic-ulaganje-u-obrazovanje-je-ulaganje-u-

buducnost/  

Goran Vesid: Ulaganje u obrazovanje je ulaganje u bududnost  

Gradski menadžer Goran Vesid i članica Gradskog veda Tanja Popovid prisustvovali su danas proslavi 

Dana Osnovne škole „Rade Drainac”, koja je održana u Ustanovi kulture „Palilula”... 

Događaju su prisustvovali odbornik u Skupštini grada Aleksandar Jovičid, pomodnica sekretara za 

obrazovanje i dečju zaštitu Elena Bilid i predstavnici opštine Palilula. 

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721175-mali-ozbiljan-pristup-gradske-vlasti-ozakonjenju-objekata-dokaz-1800-resenja-i-naloga/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721175-mali-ozbiljan-pristup-gradske-vlasti-ozakonjenju-objekata-dokaz-1800-resenja-i-naloga/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721318-goran-vesic-ulaganje-u-obrazovanje-je-ulaganje-u-buducnost/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721318-goran-vesic-ulaganje-u-obrazovanje-je-ulaganje-u-buducnost/
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Petak, 18. mart 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721311-vesic-za-palilulu-ove-godine-izdvojeno-350-miliona-

dinara/  

Vesid: Za Palilulu ove godine izdvojeno 350 miliona dinara  

Gradski menadžer Goran Vesid obišao je danas radove na asfaltiranju ulice Borčanskih žrtava 1914, 

koji su počeli pre tri dana i trajade narednih nedelju dana.. 

Odbornik u Skupštini grada Beograda Aleksandar Jovičid zahvalio je Gradu Beogradu i gradskom 

menadžeru što Borča, ali i naselja Popova bara, Mali zbeg, Krnjača nisu zaboravljeni. 

– U prethodnom periodu nije dovoljno urađeno, ali de se u bududnosti vredno, odgovorno i 

ujedinjeno pristupati rešavanju problema građana, koji su i inicirali ove radove – rekao je Jovičid. 

Četvrtak, 24. mart 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721563-mali-i-jovicic-zitelji-koteza-konacno-dobijaju-sigurno-

snabdevanje-vodom/  

Mali i Jovičid: Žitelji Koteža konačno dobijaju sigurno snabdevanje vodom  

Izgradnja vodovodne mreže u naselju Kotež na Paliluli bide završena za nekoliko nedelja, nakon čega 

de 55 domadinstava imati sigurnije snabdevanje vodom, izjavio je danas gradonačelnik Beograda 

Siniša Mali... 

Odbornik u Skupštini Beograda Aleksandar Jovičid precizirao je da je ovo dokaz odgovorne politike 

grada jer prethodne dve decenije u Kotežu ništa nije urađeno.  

– Osim u Ribarskoj i Venclovidevoj ulici, proteklih meseci priključke na vodovodnu mrežu dobili su i 

žitelji Sutjeske ulice, Tjentišta, Kajuhove i drugih. Posle samo nekoliko meseci 250 kuda de imati 

legalan priključak na vodovodnu mrežu. Kotež je bio potpuno zaboravljen, s obzirom na to da ovde za 

20 godina ništa nije urađeno – istakao je Jovičid. 

Petak, 25. mart 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721665-vesic-uvodi-se-javna-rasveta-na-200-lokacija-u-gradu-

samo-na-paliluli-na-35-mesta/  

Vesid: Uvodi se javna rasveta na 200 lokacija u gradu, samo na Paliluli na 35 mesta  

Gradski menadžer Goran Vesid, član Gradskog veda Stevo Tatalovid i šef Odborničke grupe SNS-a u 

gradskom parlamentu Aleksandar Jovičid obišli su danas Veliko Selo gde je, na incijativu meštana, 

postavljena javna rasveta u Omladinskoj ulici... 

Jovičid je podsetio da su najvedi poljoprivredni izvoznici upravo sa teritorije Velikog Sela, odatle se 

snabdevaju sve prestoničke pijace, zbog čega je veoma važno da se ulaže u ovaj deo Palilule.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721311-vesic-za-palilulu-ove-godine-izdvojeno-350-miliona-dinara/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721311-vesic-za-palilulu-ove-godine-izdvojeno-350-miliona-dinara/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721563-mali-i-jovicic-zitelji-koteza-konacno-dobijaju-sigurno-snabdevanje-vodom/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721563-mali-i-jovicic-zitelji-koteza-konacno-dobijaju-sigurno-snabdevanje-vodom/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721665-vesic-uvodi-se-javna-rasveta-na-200-lokacija-u-gradu-samo-na-paliluli-na-35-mesta/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721665-vesic-uvodi-se-javna-rasveta-na-200-lokacija-u-gradu-samo-na-paliluli-na-35-mesta/
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– Današnja akcija postavljanja osvetljenja u zoni lokalnog fudbalskog terena treba da omogudi 

mladim talentima da imaju normalne uslove za treniranje, kako bi sutra postali vrhunski sportsti. A da 

bismo to postigli, moramo prvo da im damo svetlo, kao što i Velikom Selu moramo da obezbedimo 

put, vodu i kanalizaciju, kao elementarnu stvar u 21. veku – ukazao je Jovičid za Beoinfo i najavio 

uvođenje javne rasvete naredne sedmice na teritoriji Ovče, Borče i Koteža.  

Subota, 26. mart 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721689-sinisa-mali-podrska-akciji-odgovornog-vlasnistva-i-

usvajanja-pasa-iz-gradskih-prihvatilista/  

Siniša Mali: Podrška akciji odgovornog vlasništva i usvajanja pasa iz gradskih prihvatilišta  

Gradonačelnik Beograda Siniša Mali i odbornik u Skupštini grada Aleksandar Jovičid prisustvovali su 

danas akciji usvajanja napuštenih pasa iz gradskih prihvatilišta JKP „Veterina Beograd” u 

Tašmajdanskom parku... 

Aleksandar Jovičid je kazao da je gradonačelniku podneo inicijativu, koja je i prihvadena, da se u 

Pionirskom parku napravi parkid za pse po uzoru na Tašmajdanski.  – To je važna stvar i humanost je 

pokazana na delu. Gradonačelnik je prihvatio inicijativu SNS-a da u Beogradu ima više parkida za pse 

– naglasio je Jovičid. 

Nedelja, 27. mart 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721712-gradonacelnik-ucestvovao-u-roze-trci-za-podrsku-

zenama-obolelim-od-raka-dojke/  

Gradonačelnik učestvovao u Roze trci za podršku ženama obolelim od raka dojke  

Gradonačelnik Beograda Siniša Mali učestvovao je danas u Roze trci oko Savskog jezera, koja je 

održana povodom Nacionalnog dana borbe protiv raka dojke, a sa ciljem podizanja svesti javnosti o 

značaju prevencije ove bolesti. Događaju su prisustvovali i ministar omladine i sporta Vanja Udovičid i 

šef Odborničke grupe SNS-a u gradskom parlamentu Aleksandar Jovičid. 

Ponedeljak, 04. april 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722080-mali-na-mestu-napustenih-fabrika-i-poljana-nicu-

objekti-vredni-milione-evra/  

Mali: Na mestu napuštenih fabrika i poljana niču objekti vredni milione evra  

Gradonačelnik Beograda Siniša Mali obišao je danas radove na izgradnji šoping centra Belgrade Plaza 

na Paliluli, gde de umesto napuštene stare fabrike do kraja maja naredne godine nidi jedan od tri 

najveda tržna centra u Beogradu... 

Obilasku radova prisustvovali su glavni urbanista Milutin Folid i šef Odborničke grupe SNS-a u 

Skupštini grada Aleksandar Jovičid. 

Utorak, 05. april 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721689-sinisa-mali-podrska-akciji-odgovornog-vlasnistva-i-usvajanja-pasa-iz-gradskih-prihvatilista/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721689-sinisa-mali-podrska-akciji-odgovornog-vlasnistva-i-usvajanja-pasa-iz-gradskih-prihvatilista/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721712-gradonacelnik-ucestvovao-u-roze-trci-za-podrsku-zenama-obolelim-od-raka-dojke/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1721712-gradonacelnik-ucestvovao-u-roze-trci-za-podrsku-zenama-obolelim-od-raka-dojke/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722080-mali-na-mestu-napustenih-fabrika-i-poljana-nicu-objekti-vredni-milione-evra/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722080-mali-na-mestu-napustenih-fabrika-i-poljana-nicu-objekti-vredni-milione-evra/
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http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722133-mali-veliki-investitori-dolaze-na-palilulu-slede-bolji-

dani-za-ovu-opstinu/  

Mali: Veliki investitori dolaze na Palilulu, slede bolji dani za ovu opštinu 

Gradonačelnik Beograda Siniša Mali i direktor MPC Propretis Tomas Vilacen položili su danas kamen 

temeljac za Shoppi Retail Park u Borči... 

Događaju su prisustvovali i glavni urbanista Milutin Folid i šef Odborničke grupe SNS-a u Skupštini 

grada Aleksandar Jovičid. 

Četvrtak, 07. april 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722252-sinisa-mali-nova-linija-od-padinske-skele-do-opova-

primer-zajednickog-rada-grada-i-gradjana/  

Siniša Mali: Nova linija od Padinske skele do Opova primer zajedničkog rada grada i građana  

Nova linija javnog gradskog prevoza, broj 110, saobrada od danas od Padinske skele do Opova, a 

prvoj vožnji prisustvovao je gradonačelnik Beograda Siniša Mali... 

Događaju su prisustvovali direktor Direkcije za javni prevoz Uglješa Mitrovid,  direktor GSP „Beograd” 

Željko Milkovid, kao i šef odborničke grupe SNS-a u Skupštini grada Beograda Aleksandar Jovičid. 

Ponedeljak, 18. april 2016.  

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722872-renoviran-klub-za-starije-palilula/  

Renoviran Klub za starije „Palilula” 

Grad Beograd renovirao je Klub za starije „Palilula” sa ciljem da najstarijim sugrađanima obezbedi 

prostor za raznovrsne aktivnosti, ali i u kojem mogu dobiti informacije o uslugama socijalne zaštite, 

rekla je gradska sekretarka Nataša Stanisavljevid na otvaranju ovog renoviranog kluba... 

Otvaranju ovog kluba prisustvovao je i šef Odborničke grupe SNS-a u Skupštini grada Aleksandar 

Jovičid. 

Sreda, 20. april 2016. 

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1723033-kotez-dobio-dva-sportska-i-jedno-decje-igraliste/  

Kotež dobio dva sportska i jedno dečje igralište 

Gradonačelnik Beograda Siniša Mali obišao je danas u Kotežu dva nova sportska i jedno dečje 

igralište, koja su urađena na inicijativu građana ovog naselja... 

Šef Odborničke grupe SNS-a u Skupštini grada Aleksandar Jovičid istakao je da građani Palilule više 

nisu građani drugog reda i da su krenula ulaganja i u ruralnije delove grada. 

 

http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722133-mali-veliki-investitori-dolaze-na-palilulu-slede-bolji-dani-za-ovu-opstinu/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722133-mali-veliki-investitori-dolaze-na-palilulu-slede-bolji-dani-za-ovu-opstinu/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722252-sinisa-mali-nova-linija-od-padinske-skele-do-opova-primer-zajednickog-rada-grada-i-gradjana/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722252-sinisa-mali-nova-linija-od-padinske-skele-do-opova-primer-zajednickog-rada-grada-i-gradjana/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1722872-renoviran-klub-za-starije-palilula/
http://www.beograd.rs/lat/beoinfo/1723033-kotez-dobio-dva-sportska-i-jedno-decje-igraliste/
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– Vrednost ovih dečjih igrališta je šest miliona dinara i to govori o odgovornosti ljudi koji vode grad. 

Želimo da deci omogudimo normalne uslove za život, da ih sklonimo sa ulica i da ih usredimo tako što 

demo im obezbediti dobre sportske sadržaje, jer su deca naša bududnost – rekao je Jovičid i zahvalio 

gradonačelniku Beograda što je u prethodnom periodu dokazao da je briga o građanima Palilule od 

jednake važnosti kao i briga o građanima ostalih delova grada. 

5.2 O stanovanju 

Tribina o uslovima stanovanja u Beogradu održana je 12. aprila u Privrednoj komori Srbije. Mediji su 

ovaj događaj najavili kao stranačku aktivnost šefa odborničke grupe SNS u Skupštini garda Aleksandra 

Jovičida, ali uz prisustvo dvojice gradskih funkcionera - pomodnika gradonačelnika  Beograda Borka 

Milosavljevida i direktor JP „Gradsko Stambeno" Nikole Kovačevida. 

U izveštaju Tanjuga25 Jovičid je predstavljen kao šef odborničke grupe SNS u Skupštini Beograda. 

5.3 Zasluge zamenika 

U Lazarevcu je 31. marta položen kamen temeljac za zgradu novog porodilišta. Iako je bio najavljen, 

na svečanosti se nije pojavio premijer Vučid, ali su tu bili predsednica parlamenta, ministar zdravlja i 

gradonačelnik Beograda. Samom polaganju prisustvovali su i predsednik opštine i njegov zamenik, ali 

potom na bini, odakle su držani prigodni govori nije bilo mesta za predsednika opštine, funkcionera 

SPS-a. 

Državni funkcioneri sa republičkog i gradskog nivoa isticali su ulogu zamenika predsednika, 

funkcionera SNS-a. U izveštaju na sajtu Ministarstva zdravlja26, navodi se:  

„Novi objekat porodilišta u Lazarevcu važan je ne samo za ovu opštinu ved i za čitav Beograd jer je 

prvi koji se gradi posle skoro sedam decenija, rekao je danas gradonačelnik Beograda Siniša Mali. On 

je zajedno sa predsednicom Narodne skupštine Majom Gojkovid i ministrom zdravlja Zlatiborom 

Lončarom položio kamen temeljac za ovaj objekat, koji de se graditi u narednih šest meseci u okviru 

porodilišta Doma zdravlja 'Dr Đorđe Kovačevid' u Lazarevcu...  

Gradonačelnik je naročito zahvalio zameniku predsednika opštine Bojanu Stevidu, koji se zdušno 

bori za Lazarevac. Grad de i ovoj opštini nastaviti da pruža podršku, a dokaz za to jeste što je samo 

tokom prošle godine uloženo oko 700 miliona dinara u putnu infrastrukturu i 200 miliona dinara u 

vodovod. Ove godine, najavio je Mali, izdvojide se još sto miliona dinara za puteve, a u narednih 

deset oko 24 miliona evra investirade se u vodovodnu i kanalizacionu mrežu. 

Dve nedelje kasnije, 12. aprila, gradski funkcioneri su ponovo u Lazarevcu i ponovo je sa njima 

zamenik predsednika opštine27: 

„Gradski menadžer Goran Vesid i član Gradskog veda Stevo Tatalovid obišli su danas Velike Crljene u 

opštini Lazarevac u kojima su počeli radovi na izgradnji kanalizacione mreže. Početku radova 

prisustvovali su zamenik predsednika opštine Lazarevac Bojan Stevid i direktor JKP 'Beogradski 

vodovod i kanalizacija' Svetozar Veselinovid. 
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 http://tanjug.rs/full-view.aspx?izb=240805  
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 http://www.zdravlje.gov.rs/showelement.php?id=10638  
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 http://www.beograd.rs/cir/beoinfo/1722607-pocela-izgradnja-kanalizacione-mreze-u-velikim-crljenima/  

http://tanjug.rs/full-view.aspx?izb=240805
http://www.zdravlje.gov.rs/showelement.php?id=10638
http://www.beograd.rs/cir/beoinfo/1722607-pocela-izgradnja-kanalizacione-mreze-u-velikim-crljenima/
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Vesid je podsetio da je pre nekoliko meseci prilikom posete Velikim Crljenima, kada je uređeno 

sedam ulica u ovom naselju, obedano građanima da de početi da se radi i kanalizacija. 

– Danas ispunjavamo to obedanje, počeli smo da radimo kanalizaciju. U prvoj fazi Grad Beograd de 

uložiti 91 milion dinara i bide izgrađeno 6,5 kilometara kanalizacije, što predstavlja životno pitanje za 

ove građane. To je deo ukupnog projekta Grada Beograda koji podrazumeva da se u narednih deset 

godina svaka kuda na teritoriji grada priključi na kanalizacionu mrežu. Skoro milijardu evra bide 

uloženo u ovaj posao i to 700 miliona za kanalizaciju, 300 miliona za fabrike za preradu otpadnih 

voda, i to je civilizacijski korak. Naša politika je vrlo jednostavna i ona podrazumeva da svi građani na 

teritoriji grada, bez obzira na to gde žive, moraju imati iste infrastrukturne uslove, put, vodu, 

kanalizaciju, javni prevoz, i na tome insistiramo i to demo sprovesti do kraja – istakao je Vesid". 

5.4 Zasluge bivšeg rukovodstva 

Pokrajinski premijer Bojan Pajtid 25. marta je položio kamen temeljac za fiskulturnu salu u opštini u 

kojoj je na vlasti SNS. Lokalni zvaničnici, bar sudedi prema izveštaju na sajtu Vlade Vojvodine, nisu 

prisustvovali, a Pajtid je naveo da se sala gradi na inicijativu bivšeg rukovodstva opštine, iz DS28: 

„Predsednik Pokrajinske vlade dr Bojan Pajtid i direktorka OŠ 'Nikola Tesla' u Banatskom Karađorđevu 

Angelina Maljkovid, u prisustvu direktora Uprave za kapitalna ulaganja Vojvodine Nebojše 

Malenkovida, položili su kamen temeljac za izgradnju fiskulturne sale u Banatskom Karađorđevu , u 

opštini Žitište. Uprava za kapitalna ulaganja Vojvodine je, preko konkursa za finansiranje i 

sufinansiranje projekata u oblasti razvoja sporta, dodelila opštini Žitište sredstva za realizaciju 

projekta 'Izgradnja fiskulturne sale Banatskom Karađorđevu sa pratedim sadržajem' čija vrednost 

iznosi nešto više od 65 miliona dinara.  

Na inicijativu Dragana Milenkovida i Igora Selaka, ovde u Banatskom Karađorđevu počinjemo 

izgradnju školske sportske hale i ovo de biti trideseta sportska hala koju de izgraditi Pokrajina na 

teritoriji Vojvodine“, izjavio je ovom prilikom predsednik Pajtid". 

Zanimljivo je da ove „inicijative" nema u izveštaju na sajtu Uprave za kapitalna ulaganja29: 

„Ovde u Banatskom Karađorđevu počinjemo izgradnju školske sportske hale i ovo de biti trideseta 

sportska hala koju de izgraditi Pokrajina na teritoriji Vojvodine“, izjavio je ovom prilikom predsednik 

Pajtid". 

6. Davanja izjava u kapacitetu državnog funkcionera na stranačkim skupovima  

Mediji su često prenosili izjave državnih funkcionera sa stranačkih skupova, ili izjave koje su davali 

novinarima, na pitanja postavljena posle stranačkih skupova. Zakon o Agenciji za borbu protiv 

korupcije propisuje30 da je „funkcioner dužan da uvek nedvosmisleno predoči sagovornicima i 

javnosti da li iznosi stav organa u kojem vrši javnu funkciju ili stav političke stranke, odnosno 

političkog subjekta". U izveštajima se ne vidi da li su funkcioneri ispunjavali ovu obavezu, ili su mediji 

sami procenjivali u kom svojstvu je data izjava.   
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 http://goo.gl/8NswyG  
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 http://www.kapitalnaulaganja.vojvodina.gov.rs/info/novosti/924-dr-bojan-pajtic-polozio-kamen-temeljac-za-
izgradnju-fiskulturne-sale-u-banatskom-karadjordjevu  
30

 član 29, stav 4 

http://goo.gl/8NswyG
http://www.kapitalnaulaganja.vojvodina.gov.rs/info/novosti/924-dr-bojan-pajtic-polozio-kamen-temeljac-za-izgradnju-fiskulturne-sale-u-banatskom-karadjordjevu
http://www.kapitalnaulaganja.vojvodina.gov.rs/info/novosti/924-dr-bojan-pajtic-polozio-kamen-temeljac-za-izgradnju-fiskulturne-sale-u-banatskom-karadjordjevu
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6.1 Policija na biralištima 

Poseta Nebojše Stefanovida šumadijskim opštinama 7. aprila bila je najavljena kao stranačka 

aktivnost potpredsednika Glаvnog odborа SNS, a ne kao aktivnost ministra unutrašnjih poslova: 

„LAPOVO/BATOČINA/KRAGUJEVAC/TOPONICA - U 10.00 ispred prostorijа SNS u Lapovu (Krаljа Petrа 

Prvog 12) potpredsednik Glаvnog odborа SNS Nebojšа Stefаnovid i predsednik Izvršnog odborа SNS 

Rаdomir Nikolid razgovarade sa gradjanima. U 10.30 posetide opštinski odbor SNS Bаtočinа i 

rаzgovаrаti sа grаdjаnimа. U 11.15 prošetаde pešаčkom zonom Krаgujevcа i rаzgovаrаti sа 

grаdjаnimа. U 14.15 posetide poljoprivredno gаzdinstvo Miroslаvа Nikolidа u Bаlosаvi, а zаtim de 

rаzgovаrаti sа grаdjаnimа Toponice ispred zgrаde Domа kulture". 

U izveštaju iz Kragujevca mogli smo da pročitamo šta je ministar/stranački funkcioner govorio ispred 

stranačkih prostorija u Lapovu:  

„Ministar unutrašnjih poslova i potpredsednik Glavnog odbora Srpske napredne stranke (SNS) 

Nebojša Stefanovidnajavio je danas da de biti formirani posebni timovi policije čiji de jedini zadatak 

biti da na dan izbora, 24. aprila suzbijaju izborne kradje. On je naveo da to možda nede biti ljudi ni iz 

Batočine ni iz Kragujevca, ved de možda dodi iz nekih drugih delova Srbije. 'Možda im čak nede ličiti na 

policajce, ali kada im budu stavili lisice na ruke itekako de da im liče na policajce', rekao 

je  Stefanovid  isped prostorija SNS u Lapovu. 

 

Stefanovid je u susretu sa gradjanima u centru Kragujevca najavio da de Ministarstvo unutrašnjih 

poslova intenzivno da radi i u narednom periodu da se suzbiju svi vidovi kriminala. 

'Hodemo da se ljudi osedaju bezbedno i sigurno, da se ne plaše da de im nestati bicikl, a kamoli 

automobil, ali isto tako da oni koji su obavljali nekada javne funkcije ne misle da je zato što je prošao 

njihov mandat treba da budu bezbedni ako su se ogrešili o zakon', rekao je Stefanovid". 

 

6.2 Član Predsedništva i direktor 

Za 28. mart je, kao predizborna stranačka aktivnost, bilo najavljeno: 

„KOSOVSKA MITROVICA – U 13.00 u Mitrovačkom dvoru skup Unije žena Srpske napredne stranke na 

Kosovu i Metohiji. Prisustvovade članovi Predsedništva SNS Jadranka Joksimovid i Marko Đurid".  

Istog dana stranačku aktivnost najavila je i DSS: 

„KOSOVSKA MITROVICA - U 11.00 u prostorijama opštinskog odbora Demokratske stranke Srbije (Trg 

Brade Milid) konferencija za novinare o mogudem ukidanju fakulteta Univerziteta u Prištini s 

privremenim sedištem u Kosovskoj Mitrovici". 

Đurid se iz stranačkog funkcionera, reagujudi na aktivnost opozicije, brzo transformisao u državnog 

funkcionera i sastao se sa rukovodstvom Univerziteta31: 
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„Direktor Kancelarije za Kosovo i Metohiju Marko Đurid izjavio je danas da je Univerzitet u Prištini sa 

sedištem u Kosovskoj Mitrovici jedan od stubova opstanka našeg naroda na KiM i da se nede dozvoliti 

njegovo gašenje. Naglašavajudi da nema nikakvih inicijativa za njegovu reorganizaciju, o čemu su 

postojale spekulacije u javnosti, Đurid je posle sastanka sa rukovodstvom PU u Kosovskoj Mitrovici 

rekao da Srbija nede dozvoliti bilo kome da na negativan način deluje prema Univerzitetu".    

6.3 Potpredsednica - Vlade ili Glavnog odbora? 

Poseta Zorane Mihajlovid Ljigu 31. marta bila je najavljena kao aktivnost potpredsednice Glavnog 

odbora SNS. 

Na sajtu ministarstva32 mogli smo, međutim, da pročitamo šta je radila potpredsednica Vlade: 

„Potpredsednik Vlade Republike Srbije i ministar građevinarstva, saobradaja i infrastrukture Zorana 

Mihajlovid izjavila je danas prilikom obilaska uređenog korita reke Ljig, koje je bilo uništeno u 

poplavama 2014. godine, da je Vlada do sada uložila više od tri milijarde dinara u odbranu od 

poplava.  Mihajlovid je istakla da je Javno preduzede "Srbijavode" u prethodne dve godine imalo 304 

gradilišta, uz napomenu da je Vlada Srbije u tom periodu rešila sve što je bilo problematično. Ona je 

precizirala da je samo u Ljigu uloženo 90 miliona dinara u uređenje više od tri kilometra korita 

istoimene reke. Mihajlovid je danas u Ljigu obišla i rekonstruisanu Osnovnu školu „Sava Kerkovid" sa 

465 učenika, kojoj je zbog prokišnjavanja bio neophodan novi krov. Vrednost izvedenih radova iznosi 

24 miliona dinara i to su prve popravke od kada je škola izgrađena 1983. godine". 

6.4 Bolje išta nego ništa 

Poseta Zorane Mihajlovid jugoistoku Srbije 8. aprila bila je najavljena kao stranačka aktivnost 

potpredsednice Srpske napredne stranke. Bilo je predviđeno da razgovara sa gradjanima Bosilegrada, 

pa Surdulice i na kraju Vranja. 

U Bosilegradu je, međutim, njen put blokiran. Građani predvođeni predsednikom opštine 

protestovali su zbog spora sa državom u vezi sa privatizacijom benzinske pumpe. 

Otkazane su dalje aktivnosti33, ali je ona u svojstvu trostrukog državnog funkcionera posetila 

preduzetnicu u Bosilegradu, a izveštaj o tome se našao na sajtu Vlade Srbije34: 

„Potpredsednik Vlade Republike Srbije i ministar građevinarstva, saobradaja i infrastrukture Zorana 

Mihajlovid poručila je danas u Bosilegradu da je razvoj ženskog preduzetništva jedan od strateških 

pravaca Vlade Srbije, i pozvala žene da koriste vladin program podrške preduzetništvu u 2016. godini. 

Mihajlovid, koja je i predsednik Koordinacionog tela za rodnu ravnopravnost, istakla je u izjavi 

novinarima tokom posete porodičnoj firmi za proizvodnju čarapa Aniteks, da ima puno potencijala u 

Bosilegradu, a naročito u oblasti ženskog preduzetništva". 
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 http://www.mgsi.gov.rs/cir/aktuelnosti/mihajlovitsh-vishe-od-tri-milijarde-dinara-ulozheno-u-odbranu-od-
poplava  
33

 Mediji su tokom kampanje dobijali obaveštenja o aktivnostima Zorane Mihajlovid sa tri adrese: kada je imala 
aktivnosti u svojstvu potpredsednice Vlade i ministarke, najave su stizale iz Vlade, a najave stranačkih 
aktivnosti, sa ličnog mejla Zorane Mihajlovid ili iz SNS-a.  
34

 http://www.srbija.gov.rs/vesti/vest.php?id=263156  
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6.5 Krediti za preduzetnice ili za predstavnice Unije žena SNS? 

Poseta Zorane Mihajlovid Čačku 12. aprila bila je najavljena kao stranačka aktivnost:  

„ČAČAK - U 16.20 u maloj sali Hotela „Beograd" (Grаdsko šetаlište bb) potpredsednica Srpske 

napredne stranke Zorana Mihаjlovid razgovarade s predstаvnicаmа Unije ženа SNS-а. Omogudeno 

snimanje početka sаstаnkа nаkon kojeg su predvidjene izjаve". 

Jedna izjava posle sastanka koja je objavljena na sajtu Ministarstva35 odnosila se na pitanja iz resora 

ministarke Mihajlovid: 

„Potpredsednica Vlade Srbije i ministarka građevinarstva, saobradaja i infastrukture, prof. dr Zorana 

Mihajlovid izjavila je danas da de preduzede Aerodromi Srbije razvijati male aerodrome i da de prvo 

biti aktivirani Ponikve i Lađevci ved tokom ove godine. Mihajlovid je odgovarajudi na pitanja novinara 

u Čačku rekla da de na dovršenom aerodromu Ponikve kod Užica prvi let u civilnom aviosaobradaju 

biti realizovan ved krajem avgusta. Najavila je, takođe, da de prvi redovni letovi na kraljevačkom 

aerodromu Lađevci startovati od jeseni".  

Na sajtu Ministarstva36 objavljena je i druga vest iz Čačka, pri čemu nije jasno da li je reč o izjavi datoj 

posle sastnka, upudenoj svim ženama, ili o detalju sa razgovora sa Unijom žena SNS. U svakom 

slučaju, ponovo je reč o izjavi datoj u svojstvu državnog funkcionera, ovog puta predsednice vladinog 

Koordinacionog tela za rodnu ravnopravnost: 

„Potpredsednica vlade Zorana Mihajlovid danas je pozvala žene da koriste sredstva namenjana 

razvoju preduzetništva od 16,5 milijardi dinara iz budžeta, ali i da apliciraju za program Evropske 

banke za obnovu i razvoj, vredan ukupno 20 miliona evra. Mihajlovid je rekla da u Srbiji ima svega 30 

odsto preduzetnica od ukupnog broja preduzetnika, dok ih je u zemaljama Zapadnog Balkana ili EU 

između 40 i 45 odsto. „Moramo još da radimo da bi žene krenule u proces preduzetništva", poručila 

je Mihajlovid, koja je predsednik vladinog Koordinacionog tela za rodnu ravnopravnost". 

7. Ostalo  

7.1 Pošta, deca i Fejsbuk 

Zvanično, direktor Pošte Srbije Milan Krkobabid 18. marta otvorio je poštu u selu Gradetin kod 

Aleksinca. Reč je o „akciji" Pošte - 52 pošte u 52 nedelje, tokom koje se otvaraju nove pošte ili nove 

prostorije pojedinih pošta u Srbiji. Sa Krkobabidem je na otvaranju bio i predsednik opštine Nenad 

Stankovid, funkcioner SNS-a. 

Fotografije sa otvaranja, na kojima su i deca iz Gradetina, našle su se na Fejsbuk stranici37 odbora SNS 

Aleksinac u albumu „Stankovid i Krkobabid otvorili poštu u Gredetinu!".   
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 http://www.mgsi.gov.rs/cir/aktuelnosti/mihajlovitsh-prvo-aktiviramo-aerodrome-ponikve-i-ladjevci   
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 http://www.mgsi.gov.rs/cir/aktuelnosti/srbiji-potrebno-vishe-preduzetnica-drzhava-tshe-ih-podrzhati  
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 https://goo.gl/oVcBXU  
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7.2 Najava gradska, tvit stranački 

Gradski menadžer Goran  Vesid najavio je popločavanje ulice u centru grada, to je na Tviteru 

tvitovano sa naloga grada Beograda.  

„Grad Beograd  @beograd_rs  Vesid: Popločavanje Zmaj Jovine ulice počinje najkasnije do subote, 26. 

marta http://bit.ly/1MBY2vN" 

a onda se time pohvalio i lokalni odbor SNS: 

„SNS Stari grad  @starigradsns  Uskoro počinju radovi na popločavanju Zmaj Jovine, u delu između 

Ulice Vase Čarapida i Čika Ljubine" 

7.3 Red državnih, red stranačkih funkcionera  

Zabeleženi su brojni primeri da mediji mešaju stranačke i državne funkcije. Transparentnost Srbija 

nije utvrdila da li su takve najave i saopštenja medijima stizali iz stranaka ili su mediji slobodno 

interpretirali u kom svojstvu se ko pojavljuje na skupu: 

„NOVI SAD - Sastanak Unije žena SNS kome de prisustvovati funkcioneri te stranke Maja Gojkovid, 

Miloš Vučevid i Irena Vujovid, kao i ministar sporta i omladine Vanja Udovičid". 

„NOVI SLANKAMEN, INDJIJA, NOVI KARLOVCI- Gradonačelnik Beograda Siniša Mali i pomodnica 

gradonačelnika Beograda Irena Vujovid obidide Novi Slankamen i Nove Karlovce i posetiti opštinski 

odbor Inđije". 

Posle najave stranačkog skupa:  

„KOSOVSKA MITROVICA – U 13.00 u Mitrovačkom dvoru skup Unije žena Srpske napredne stranke na 

Kosovu i Metohiji. Prisustvovade članovi Predsedništva SNS Jadranka Joksimovid i Marko Đurid".  

u medijima je izveštaj o aktivnostima državnog funkcionera: 

„Direktor Kancelarije za Kosovo i Metohiju Marko Đurid pozvao je danas dame u Kosovskoj Mitrovici 

'da glasaju za najvedeg kavaljera i džentlmena u srpskoj politici - Aleksandra Vučida'. Đurid je na skupu 

Unije žena Srpske napredne stranke (SNS) rekao da je sada trenutak da Srbija krene napred i da se 

stvore uslovi da naše unuke i naši unuci žive bolje". 

Čak i posle izbora našli su se takvi primeri: 

BEOGRAD - U 10.00 u sedištu Srpske napredne stranke konferencija za novinare gradskog menadžera 

Gorana Vesida. 

I teme su bile „šarene" - našli smo jedan izveštaj sa izjavom Vesida u svojstvu menadžera i jedan sa 

izjavom u svojstvu funkcionera SNS: 

Vesid: Uskoro izgradnja autobuske stanice u Bloku 42 

Vesid: Koalicija DS i SRS u Starom gradu - poigravanje sa voljom građana 

http://bit.ly/1MBY2vN
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7.4 Maša, medved i odbornik 

Mediji su preneli najavu: „Na inicijativu šefa odborničke grupe SNS Aleksandra Jovičida na otvorenoj 

bini u Tašmajdanskom parku bide izvedena dečija pozorišna predstava „Maša i medved".             

Čak i ako je takva najava stigla iz stranke, zabrinjavajude je da su mediji u toj formi preneli. 

7.5 Ujedinjeni možemo...  

Pojedini državni funkcioneri iz SNS-a dovitljivo su koristili stranački slogan u svojim nastupima u 

svojstvu javnih funkcionera. To svakako nije prekršaj, jer je nemogude nekome zabraniti da koristi 

izraz „Ujedinjeni možemo... (sve ili šta god drugo), ali je interesantno notirati, posebno u slučaju kada 

je agencijski izveštaj o gostovanju ministarke na RTS-u izmenjen pre postavljanja na sajt ministarstva 

samo da bi se ubacilo „Ujedinjeni..." 

„Ujedinjeni možemo..." pojavilo se, tako u izjavi gradonačelnika Beograda prilikom potpisivanja  

sporazuma o unapređenju javnog prevoza između Beograda i Pančeva. Nije jasno da li je mislio na 

ujedinjenje Beograda i Pančeva, nešto poput inicijative Dragana Markovida za ujedinjenje Paradina. 

Duprije i Jagodine, ili je to tek bila zgodna prilika da se istakne slogan: 

„Ovo nije ništa teško, niti komplikovano, potrebna je samo dobra volja dve gradske uprave, kako 

bismo poboljšali kvalitet života, jer samo ujedinjeni možemo da menjamo stvari – rekao je 

gradonačelnik Beograda, izrazivši nadu da de u industrijsku zonu u Krnjači, kao i u samo Pančevo, 

uskoro dodi novi investitori". 

Ministarka Zorana Mihajlovid gostovala je na RTS-u na samom početku kampanje, dok su Srbiji pretile 

poplave. Tanjug je izveštaj38 o gostovanju naslovio „Nema odsečenih naselja, snabdevanje 

funkcioniše", a u prva dva pasusa je stajalo: 

„U Srbiji danas, u vanrednoj situaciji zbog poplava, nema odsečenih sela niti gradova, snabdevanje 

funkcioniše, a samo dva državna puta nisu u funkciji, izjavila je danas potpredsednica Vlade i 

ministarka građevinarstva, saobradaja i infrastrukture, prof. dr Zorana Mihajlovid. Ona je u Dnevniku 

RTS-a istakla da je Vlada Srbije i danas, kao i pre dve godine, uz svoje građane, te da zajedno mogu 

sve da prebrode". 

Na sajtu ministarstva39 objavljena je cela Tanjugova vest od 13 pasusa, uključujudi i slovne greške, ali 

je promenjen naslov i slogan je dodat u drugi pasus: 

MIHAJLOVID: UJEDINjENI DEMO POBEDITI I OVE POPLAVE 

U Srbiji danas, u vanrednoj situaciji zbog poplava, nema odsečenih sela niti gradova, snabdevanje 

funkcioniše, a samo dva državna puta nisu u funkciji, izjavila je danas potpredsednica Vlade i 

ministarka građevinarstva, saobradaja i infrastrukture, prof. dr Zorana Mihajlovid. 

„Ujedinjeni demo pobediti i ove poplave", rekla je ona je gostujudi u Dnevniku RTS-a i naglasila da je 

Vlada Srbije i danas, kao i pre dve godine, uz svoje građane, i da zajedno mogu sve da prebrode. 

                                                           
38

 http://www.tanjug.rs/full-view.aspx?izb=235488  
 
39

 http://www.mgsi.gov.rs/cir/aktuelnosti/mihajlovitsh-ujedinjeni-tshemo-pobediti-i-ove-poplave  

http://www.tanjug.rs/full-view.aspx?izb=235488
http://www.mgsi.gov.rs/cir/aktuelnosti/mihajlovitsh-ujedinjeni-tshemo-pobediti-i-ove-poplave
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7.6 Svi pred kamere 

Specifičnost ovogodišnje funkcionerske kampanje, posebno na gradskom nivou (odnosno na nivou 

kampanje za gradske opštine) bilo je pojavljivanje veoma velikog broja funkcionera na malim 

događajima (a ponekad i na malim površinama, na kojima je jedva bilo mesta za sve funkcionere i 

novinare, kao što je bio slučaj sa uređenjem mikro parkova ili popločavanjem delova ulica). 

Primeri:  

Prisutni prilikom obilaska radova na popločavanju dela Zmaj Jovine ulice, u opštini Stari grad: 

Gradonačelnik Siniša Mali i glavni urbanista Milutin Folid, sekretar za saobradaj Dušan Rafailovid, 

sekretarka za komunalno-stambene poslove Nina Jandrid, direktor Direkcije za puteve Slaviša 

Živkovid, direktor „Beogradskog vodovoda i kanalizacije” Svetozar Veselinovid, direktor „Beograd-

puta” Ivan Tejid, direktor „Beokom servisa” Darko Glavaš, direktor „Zelenila” Slobodan Stanojevid, 

direktor Javnog osvetljenja Aleksandar Cincar Poposki i direktorka Zavoda za zaštitu spomenika 

kulture Nela Midovid. 

Prisutni prilikom obilaska skvera u opštini Stari Grad: 

Gradonačelnik Siniša Mali obišao je danas rekonstruisani skver na Starom gradu kod kultnog 

restorana „Stara Hercegovina” i rekao da je u poslednje dve godine Grad Beograd uredio desetine 

takvih urbanih džepova. Prisustvovali i: Direktor JKP „Zelenilo – Beograd” Slobodan Stanojevid 

zamenik gradonačelnika Andreja Mladenovid, pomodnik gradonačelnika Borko Milosavljevid, 

sekretarka za komunalne i stambene poslove Nina Jandrid, direktor Agencije za investicije Luka 

Petrovid, direktorka Zavoda za zaštitu spomenika kulture Grada Beograda Nela Midovid i direktor JKP 

„Beogradski vodovod i kanalizacija” Svetozar Veselinovid. 

Prisutni prilikom otvaranja platoa kod „Crvenog petla" u opštini Stari Grad:  

Gradonačelnik Siniša Mali, glavni urbanista Milutin Folid, gradski sekretar za saobradaj Dušan 

Rafailovid, sekretarka za komunalne i stambene  poslove  Nina Jandrid,  direktorka Zavoda za zaštitu 

spomenika kulture Nela Midovid i (nisu poimenice pobrojani) direktori javnih komunalnih preduzeda 

koja su izvodila rekonstrukciju platoa.  

Prisutni na promociji akcije prolednog čišdenja grada u Knez Mihajlovoj, u opštini Stari Grad:  

„Gradonačelnik Siniša Mali je zajedno sa svojim zamenikom Andrejom Mladenovidem, gradskim 

menadžerom Goranom Vesidem i glavnim urbanistom Milutinom Folidem, kao i (neimenovanim i 

nepobrojanim) sekretarima uprave i direktorima javnih preduzeda, obišao jednu od lokacija na kojoj 

je akcija organizovana – podzemni prolaz kod Palate „Albanija” i Knez Mihailovu ulicu".  
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7.7 Hvala što ste nas osnovali i što sarađujemo  

U ime Vlade Vojvodine, njen potpredsednik i ujedno kandidat DS za predsednika Vlade, primio je od 

kancelarije koju je Vlada osnovala zahvalnicu i priznanje za dobru saradnju40: 

„Povodom obeležavanja Svetskog dana Roma, u centralnom holu Pokrajinske vlade održana je 

svačnost na kojoj su prezentovani rezultati decenije rada vojvođanske Kancelarije za inkluziju Roma. 

Tim povodom, direktor Kancelarije Duško Jovanovid uručio je potpredsedniku Pokrajinske vlade 

Miroslavu Vasinu priznanje povodom dugogodišnje saradnje u procesu integracije i unapređenja 

položaja Roma, zbog podrške programima poboljšanja položaja Roma u Vojvodini, koji su postali 

modeli za primenu, ne samo u Srbiji, ved i u Evropi". 

7.8 Saopštenje sa sastanka sa sopstvenim pomoćnicima 

Ministarstvo saobradaja i građevinarstva izdalo je saopštenje sa sastanka koji bi trebalo da bude deo 

redovnog rada – sastanka ministarke sa državnim sekretarima i pomodnicima u resornom 

ministarstvu41: 

„Beograd, 31. mart 2016. godine – Potpredsednik Vlade Republike Srbije i ministar građevinarstva, 

saobradaja i infrastrukture Zorana Mihajlovid upozorila je danas mentore projekata tog ministarstva 

na to da je njihov zadatak da budu na terenu i da rešavaju eventualne probleme. Mihajlovid je, 

tokom redovnog sastanka, državnim sekretarima i pomodnicima u resornom ministarstvu poručila 

da je njihov posao da obilaze gradilišta i proveravaju da li ima poteškoda u realizaciji projekata, kao i 

da rešavaju sporne situacije kako bi se radovi izvodili utvrđenom dinamikom. 

Ona je poručila da se kašnjenje u sprovođenju projekata nede tolerisati po cenu raskida ugovora sa 

izvođačima koji ugovorene rokove ne poštuju, podsetivši na to da dobre rezultate iz 2015. godine 

treba ponoviti i u 2016. godini. Naš zadatak je da imamo rezultate i ukoliko negde ima problema, vi 

ste tu, na čelu sa mnom, da ih rešavamo. Građevinska sezona je počela i bez obzira na izbore koji 

predstoje, to ne sme da nas uspori, podvukla je Mihajlovid". 

7.9 Prevoz za medije 

Prevoz za medije redovno je organizovan za sve događaje na kojima su se pojavljivali gradski 

funkcioneri Siniša Mali i Goran Vesid i predsednik pokrajinske Vlade Bojan Pajtid. Sporadično je 

organizovano i za aktivnosti drugih funkcionera.  

Transparentnost Srbija smatra da načelno nema opravdanja za organizovanje prevoza za medije 

(izuzev u slučaju da je reč o poseti mestima sa ograničenim pristupom, poput vojnih baza i poligona), 

a posebno ne u toku izborne kampanje, kada se promotivne aktivnosti funkcionera koriste za manje 

ili više skrivenu izbornu kampanju. Pored toga, mediji ne poštuju preporuke Kodeksa novinara da u 

izveštaje o događajima na koje su imali prevoz organizovan i pladen od strane organizatora događaja, 

to navedu u izveštaju42. 

                                                           
40

 http://goo.gl/twYL2V  
41

 http://www.mgsi.gov.rs/cir/aktuelnosti/mihajlovitsh-kashnjenja-u-realizaciji-projekata-netshu-tolerisati  
42

 Glava III, član 3 Kodeksa novinara Srbije 

http://goo.gl/twYL2V
http://www.mgsi.gov.rs/cir/aktuelnosti/mihajlovitsh-kashnjenja-u-realizaciji-projekata-netshu-tolerisati
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7.10 Stranački i državni Urkrs 

Nije reč o bilo kakvom prekršaju, ali je kao zanimljivost notirano da su Uskrs po gregorijanskom 

kalendaru pojedini funkcioneri obeležili „državno" (Vučid, Vulin, Pajtid), a pojedini „stranački", u 

okviru kampanje (Dačid, Maja Gojkovid). 

7.11 Predizborna tišina i šaputanje 

Kao što je ukazano u analizi, zabeleženo je nešto više aktivnosti posmatranih funkcionera nego 2014. 

godine, ali je i taj broj relativno mali. Ako izuzmemo učešde na konferencijama ili sastanke sa gostima 

iz inostarnstva, ili manifestacije koje se održavaju povodom neke godišnjice43 koji se nisu mogli 

odgoditi ili izbedi, zabaležili smo 11 primera korišdenja funkcije radi promocije u vreme predizborne 

tišine. Čak u šest slučajeva reč je o gradskim funkcionerima Malom i Vesidu.  

Petak, 22. aprila:  

Konferencija za medije potpredsednika Pokrajinske vlade Miroslava Vasina o stanju u privredi za 

2016. i uporedo za 2015. godinu; Predsednik Pokrajinske vlade dr Bojan Pajtid otvorio rekonstruisano 

odeljenje hirurške intenzivne jedinice Instituta za zdravstvenu zaštitu dece i omladine Vojvodine u 

Novom Sadu; U dvorištu Osnovne škole „20. oktobar" ministar energetike i rudarstva Aleksandar 

Antid i sekretar za zaštitu životne sredine Goran Trivan sadili drvede povodom Dana planete Zemlje; 

U Gerontološkom klubu i prostorijama Službe za pomod i negu u kudi u Subotici ministar Aleksandar 

Vulin uručio licencu toj ustanovi za pružanje usluge „Pomod u kudi"; Početku radova na adaptaciji 

Zdravstvenog centra u Begaljici prisustvovali zamenik gradonačelnika Beograda Andreja Mladenovid, 

gradski menadžer Goran Vesid i predsednik opštine Grocka Stefan Dilberovid; Gradski menadžer 

Goran Vesid i gradski urbanista Milutin Folid posetili su gradid Pejton na Vračaru, potpisali peticiju za 

njegovo očuvanje; Na renoviranom stadionu „Tašmajdan" gradonačelnik Siniša Mali uručio plakete 

grada Beograda predstavnicima rok-bendova koje nastupaju na koncertu na tom stadionu.  Mali je 

potom predstavio mobilnu aplikaciju „Beokom servis". 

Subota, 23. aprila: 

U Beogradskom zološkom vrtu održan dečji maraton kome je prisustvovao gradonačelnik Beograda 

Siniša Mali; Renovirani stadion Tašmajdan obišli gradonačelnik Beograda Siniša Mali i potpredsednik 

Teniskog saveza Srbije Goran Djokovid uoči meča četvrtfinala Svetske grupe Dejvis kupa izmedju 

Srbije i Velike Britanije (meč se održava od 15. jula). Hram Svetog Save posetio ministar spoljnih 

poslova Ivica Dačid u funkciji počasnog kopredsedavajudeg srpsko-ruskog Odbora za organizaciju 

unutrašnjeg oslikavanja tog zdanja.  

 

  

                                                           
43

 Kao što je slučaj sa obeležavanjem Dana sedanja na žrtve Holokausta, genocida i druge žrtve fašizma u 
Drugom svetskom ratu, kome je prisustvovao ministar pravde Nikola Selakovid.  
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Preporuke 
 

Transparentnost Srbija ponovo apeluje da se „funkcionerska kampanja" uredi propisima. Kao što smo 

ukazali i 2014. godine, postoje primeri u zemljama okruženja, gde je posebnim propisima ili izbornim 

zakonodavstvom propisano šta je dozvoljeno, a šta nije tokom predizbornog perioda. Tako na primer 

postoje propisane zabrane da tokom kampanje državne institucije organizuju ceremonije otvaranja 

realizovanih projekata i ceremonije postavljanja kamena temeljca na projektima koje država 

finansira, zabranjeno je i otpočinjanje infrastrukturnih objekat osim ako nije reč o realizaciji ranije 

predviđenih programa, a i u tom slučaju je zabranjeno održavanje javnih događaja povodom 

izgradnje ili puštanja u rad. Zabranjene su i bilo kakve vanredne isplate plata, penzija, socijalnih 

davanja, isplate godišnjih ili jednokratnih transfera. Dozvoljene su samo redovne mesečne isplate.  

Rešenje bi svakako bilo i razvijena svest u medijima šta je vest, a šta promotivna aktivnost odnosno 

„pseudodogađaj" organizovan radi promocije, te posledično uzdržano izveštavanje sa takvih 

događaja, odnosno o ulozi funkcionera na tim događajima (izveštavanje šta se desilo - otvorena 

fabrika, na primer - a ne šta je funkcioner uradio i rekao). REM bi takođe mogao da propiše pravila za 

izveštavanje u takvim slučajevima. 

Transparentnost Srbija smatra i da je tragična činjenica da u prethodnih 16 godina nije formiran 

skupštinski nadzorni odbor (u skladu sa članom 99 Zakona o izboru narodnih poslanika) čiji bi jedan 

od zadataka bilo pradenje slučajeva kojima je posvedena ova analiza, ukazivanje i upozoravanje 

funkcionera, medija i javnosti na njih. Ove godine predsednica Narodne skupštine pozvala je 

poslaničke grupe i Vladu da dostave predloge kandidata za Nadzorni odbor. U odgovoru na ovaj poziv 

predloge su dostavile  poslanička grupa SPS (Jedinstvena Srbija je podržala predlog SPS) i poslanička 

grupa Demokratske stranke. 

Vlada Srbije, kao ni poslaničke grupe SVM, SPO-DHSS, SDA – PDD,SDS – ZSS-ZS, PUPS, NS, SDPS, LSV i 

SNS nisu predložile nikoga, prekršivši tako Zakon o izboru narodnih poslanika i ostavivši još jedan 

izborni proces bez nadzora. 

 


